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pembangkang

Oleh Mohd Anwar Patho
Rohman dan Khairul Azran
Hussin
bhnews@bh.com.my

K Kuala Lumpur

Solidariti Anak Muda Malay
sia (SAMM), pertubuhan bu
kan kerajaan yang berseku

tu dengan PKR semaiam, meno
lak penyertaan bekas Timbalan
Perdana Menteri, Tan Sri Muh
yiddin Yassin dalam jelajah ce
ramah PKR.
Penyelaras Mudanya, Faisal Zai

nal Timbakan yang juga Ketua
Angkat Muda Keadilan (AMK) Bu
Mt Gantang, beritata PKR mampu
menganjuikan sendiri jelajah itu
sambil dibantu rakan dalam pa
katan pembangkang tanpa pem
babitan Muhyiddin.
"Muhyiddin tidak patut diberi

keijasama oleh PKR, malah tidak
layak langsung diangkat sebagai
hero baharu rakyat. Adakah ketika
jadi Timbalan Perdana Menteri,

Badrul Hisham bersama ahli PKR Sepang, Nasaruddin Mohamed (dua dari kiri), Faisal (kiri) dan Pengarah Proganda SAM, Edy Nor Itedzuan (kanan)
menunjukkan salinan peta pada sidang media pendedahan dokumen rasmi buktipenipuan kerajaan Selangor mengenai isu pertukaran status tanah
Paya Wetlands dan Mukim Dua Betas, Kuala Lansat di Kuala Lumpur, semaiam.

beliau gagal memahami derita rak
yat dan selepas hilang kuasa, ba
haru hendak fahami derita rak
yat

Sedia bentuk keijasama
"Sekiranya Muhyiddin menginsafi
kesilapan lalu dan mahu memilih
jalan beijuang bersama Pakatan
Harapan, beliau perlu peijelaskan
tindakannya menyokong dasar ke
rajaan sebelum ini," katanya pada
sidang media semaiam, yang turut
dihadiri oleh Penyelaras SAMM,
Badrul Hisham Shaharin.

Di Shah Alain, Timbalan Pre
siden PKR, Datuk Seri Mohamed
Azmin Ali, berkata PKR sedia
membentuk keijasama dengan ga
bungan baharu pembangkang
yang bakal ditubuhkan oleh Tun
Dr Mahathir Mohamad dan Muh
yiddin.
Katanya, pihaknya bersedia be

keijasama dengan sesiapa sahaja
yang mempunyai prinsip peijua
ngan sama, termasuk PAS yang
sebelum ini enggan menyertai blok
pakatan pembangkang.
"Pakatan Harapan terbuka un

tuk menerima manamana parti
atau individu untuk berjuang ber
sama kita.
"Kita komited untuk memantap

kan blok pakatan pembai^kang
sebagai satu gabungan parti politik
yang inklusif dan kondusif" ka
tanya.

Perkukuh blok pakatan
Beliau yang juga Menteri Besar
Selangor berkata demikian ketika
ditemui pemberita selepas meras
mikan program Pelan Tindakan
Teknologi Hijau Negeri Selangor

20162018 di sini, semaiam.
Ditanya sama ada kemasukan Dr

Mahathir dan Muhyiddin akan
memperkukuhkan lagi blok paka
tan pembangkang untuk menen
tang Kerajaan Persekutuan, Azmin
berkata, ia bukan ukuran sebenar
kekuatan sebaliknya persefaha
man antara satu sama lain.
"Setiap pihak atau individu kena

hormat antara satu sama lain. Se
lepas itu baharu wujud keserasian
dan jika ini berjaya dibentuk, pa
katan pembangkang akan jadi
kuat," katanya.
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Penubuhan
gabungan
baharu
pembangkang
oleh Dr Mahathir
Mohamad dan
Muhyiddin Yassin

upun terima
gai fitnah,
kan pastikan
O terus
angkan

pentingan rakyat. Rakyat sedar
bahawa UMNO adalah tulang
belakang Barisan Nasional (BN)
yang pastinya kepentingan rakyat
diutamakan. Banyak berlaku
benda bukanbukan yang beri
cabaran dan fitnah dilemparkan
kepada kepemimpinan kami.
Mungkin mereka cemburu
dengan apa yang dibangunkan
barisan kepemimpinan kami"

d
kan
a

akan
da mereka
 langsung

ganjuran yang
dihadiri bekas Perdana Menteri
itu, sama ada mempromosi
atau sebagainya. Di Perlis ada
pelbagai puak (parti politik)
yang datang beri ceramah.
Ahli yang hanya hadir
dan mendengar itu perkara
nombor dua, yang utama ada
atau tidak ahli yang terbabit
dalam penganjuran"

01
an kekuatan

a kerjasama

bah masih
mpu mempertahankan

kerusi yang bakal ditandingi
Kalau dahulu mungkin kita
samasama berjuang melawan
pembangkang, namun hari
ini ada juga ahli kita bersimpati
dengan Shafie (bekas Naib
Presiden UMNO, Datuk Seri
Mohd Shafie Apdal"

OS

Datuk Bung Moktar Rodin,
Ahli Majlis Tertinggi UMNO yang juga
Ahli Parlimen Kinabutungun

Datuk Seri Tengku Adnan Tengku Mansor, Datuk Seri Shahidan Kassim,
Setiausaha Agung UMNO Pengerusi Perhubungan UMNO Perlis
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PKR tiada masalah
untuk bekerjasama
Shah Alam Parti Keadilan
Rakyat (PKR) sedia beker
jasama dengan gabungan ba
rn pembangkang yang bakal
ditubuhkan Tlin Dr Mahathir
Mohamad dan Tan Sri Muh
yiddin Yassin.
Timbalan Presidennya,

Datuk Seri Mohamed Azmin

Ali berkata, pihaknya tiada
masalah untuk menjalin ker
jasama dengan sesiapa saja
yang mempunyai prinsip
perjuangan sama termasuk
PAS yang sebelum ini me
nolak untuk menyertai blok
pakatan pembangkang.
"Pakatan Harapan sentiasa

terbuka untuk menerima ma 
namana parti atau individu
untuk bersamasama kita. Ini
kerana kita komited untuk
memantapkan blok pakatan
pembangkang sebagai satu
gabungan parti yang inklusif
dan kondusif," katanya.

Menteri Besar Selangor itu
berkata demikian selepas
merasmikan program Pelan
Tindakan Teknologi Hijau
Negeri Selangor 20162018,
di sini, semalam.
Ditanya sama ada kema

sukan Dr Mahathir dan Muh
yiddin bakal memperkukuh
kan lagi blok pakatan pem
bangkang, Azmin menyifat
kan ia bukan ukuran sebenar
sebaliknya persefahaman di
antara satu sama lain.

"Setiap pihak atau individu
kena hormat antara satu sa
ma lain. Selepas itu baru wu
jud keserasian dan jika ini
berjaya dibentuk, pakatan
pembangkang akan jadi
kuat," katanya.
Baru baru ini, Dr Mahathir

mengumumkan akan menu
buhkan parti baru yang akan
menjadi sebahagian daripada
komponen pembangkang.
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Budiman kesal cadangan ditolak
Shah Alam: Ahli Dewan

Undangan Negeri Sungai
Panjang Budiman Mohd Zo
hdi melahirkan rasa kesal
selepas Sidang Dewan Ne
geri Selangor (DNS) meno
lak cadangannya untuk
membahaskan isu berkai
tan Naib Presiden PKR Da
rell Leiking yang memuat
naik. status mempertikai
kan khutbah Aidilfitri (a
batan Agama Islam Selangor
(JA1S) pada 6 Julai lalu.
Budiman berkata, beliau

sudah beberapa kali me
nyatakan isu itu sebelum ini
termasuk mendapatkan
pandangan daripada Men
teri Besar Datuk Seri Mo
hamed Azmin Ali, namun

sehingga kini tiada maklum
balas daripada pemimpin
utama negeri itu.
"Semalam saya menge

mukakan usul tergempar
berkaitan dengah perkara
itu kepada Speaker untuk
dibahaskan. Namun cada

ngan terhadap usul ini di
tolak atas alasan ia sedang
disiasat polis berikutan la
poran yang dibuat Penga
rah JAIS Datuk Haris Ka
sim.
"Usui ini dikemukakan ke

DNS kerana rakyat sendiri
sebenamya sudah mula
muak dan jijik dengan sikap
serta amalan politik keter
laluan yang cuba menyen
tuh sensitiviti agama dan

umat Islam yang hanya ber
tujuan meraih sedikit per
hatian dan populariti politik
oleh PKR," katanya pada si
dang media selepas DNS,
semalam.

BUDIMAN
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Tak berhasrat kaji semulaShah Alam: Kerajaan Sela
ngor tidak berhasrat meng
kaji semula keputusan untuk
menswastakan tempat letak
kereta awam di negeri itu
yang sudah dllaksanakan se
jak 1998.
Exco Kerajaan Tempatan,

Pemutihan Kilang Haram
dan Pembangunan Kampung
Baharu Ean Yong Hian Wah

berkata, tujuan penswastaan
yang dilakukan kerajaan ne
geri adalah bagi membantu
mengurangkan kos penye
lenggaraan parkir kenderaan
awam yang sebelum ini di
tanggung pihak berkuasa
tempatan (PBT).
Menurutnya, penswastaan

itu juga dapat meningkatkan
infrastruktur dan kemuda
han di kawasan tempat letak
kenderaan awam.
"Penswastaan itu dilaksa

nakan berdasarkan keputu
san Mesyuarat Majlis Kera
jaan Negeri (MMKN) pada
April 1998," katanya.
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5,834 pengusaha judi
dikenakan tindakan

Shah Alam: Seramai 5,834
pengusaha judi haram di
Selangor sudah dikenakan
tindakan dalam tempoh
2015 sehingga Jun tahun
ini.

Exco Kerajaan Tempatan,
Pemutihan Kilang
Haram dan

Pembangunan
Kampung Ba
ham Ean

Yong Hian
Wah berkata,
kerajaan ne
gerl serius un
tuk menangani
isu lambakan
premls judi haram
dan akan terus bekerjasama
dengan polis bagi memben

dung perkara berkenaan.
"Tahun lalu, 4,541 pengu

saha premis judi haram su
dah diambil tin
dakan mene
rusi operasi
yang dllaku
kan pihak
berkuasa.
"Seramai

1,293 pengu
saha judi haram

di seluruh negeri
dari Januari hingga

Jun tahun ini juga sudah
diambil tindakan," katanya

ketika menjawab soalan
Datuk Johan Abdul Aziz
(BN Semenyih) dalam Si
dang Dewan Negeri Sela
ngor, semalam.
Johan bertanyakan me

ngenai jumlah terkini pre
mis mesin judi yang ber
lesen dan bilangan pengu
saha mesin judi haram
yang sudah dikenakan tin
dakan.

Dalam pada itu, Hian Wah
berkata, sebanyak 21 premis
judi berlesen masih berope
rasi di negeri ini.

up
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Siraj Mohd Zaini
siraj@hmetro.com.my

Shah Alam

Kerajaan Selangor
mengakui berlaku
masalah berkaltan

longgokan sampah di ka
wasan tertentu, namun
menganggapnya isu terpen 
cil serta tidak perlu diper
besarkan.
Exco Kerajaan Tempa

tan, Pemutihan Kllang Ha
ram dan Pembangunan
Kampung Baharu Ean
Yong Hian Wah berkata,
masalah itu berlaku disc
babkan tiada pelan tersu
sun dirangka di kawasan
terbabit khususnya pinggir
bandar.

"Tiada pelan yang direka
bagi memastikan penduduk
di pinggir bandar atau kam
pung membuang sampah
dengan lebih elok. Sampah
dibuang secara tidak ter
susun dan ia juga dibuang di
merata tempat.
"Kerajaan negeri sudah

arah pihak berkuasa tem
patan (PBT) untuk hantar

Longgok
sampah
tong sampah besar dan le
tak di kawasan sesuai su
paya penduduk di pinggir
bandar dan kampung boleh
membuang sampah," kata
nya ketika menjawab soalan
Mohd Haslin Hassan

(PASTanjung Sepat) dalam
Sidang Dewan Negeri Se
langor, semalam.
Haslin bertanyakan sama

ada kerajaan negeri mem
punyai langkah khusus bagi
mengatasi isu longgokan
sampah di pinggir bandar
dan kampung yang dibim
bangi menjejaskan kualiti
alam sekitar serta kesihatan

rakyat.
Hian Wah berkata, se

mua PBT boleh memohon
kepada kerajaan negeri ji
ka memerlukan tong sam

pah lebih besar bagi me
nampung keperluan pen
duduk di kawasan berke
naan.

Menjawab soalan Datuk
Shamsuddin Lias (BN Su
ngai Burong) mengenai isu
sampah di dalam longkang
dan parit sehingga menge
luarkan bau busuk, Hian
Wah berkata, ia adalah di
bawah bidang kuasa Jabatan
Kerja Raya (JKR) serta Ja
batan Pengairan dan Saliran
(JPS), bukannya di bawah
kuasa PBT.

"PBT hanya bertanggung
jawab kutip sampah do
mestik. Kalau di kawasan
yang bawah bidang kuasa
JKR dan JPS, terpulang ke
pada jadual masingma
sing," katanya.
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SAMBUTAN
AIMLFITRI

AGENSI
AGAMA
ISLAM

1 PENGERUSI Majlis Agama
Islam Selangor (MAIS)
Oatuk Mohamad Adzib

Mohd Isa (berdiri lima dari
kiri) dan Pengarah/abatan
Agama Islam Selangor
t/AIS) Oatuk Hans Kasim
(duduk tiga dari kanan)
bermesra dengan tetamu
sempena Sambutan
Aidilfitri anjuran Agensi
Agama Islam Negeri
Selangor di Shah Alam,
barubaru ini.

2 DURIAN antara hidangan
disediakan.

3 TETAMUyanghadir
sempena Sambutan
Aidiijitri anjuran Agensi
Agama Islam Negeri
Selangor.
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Adun Selangor wajib isytihar aset

Speaker Dun
Selangor, Hannah
Yeoh memberitahu,

Sidang Dun akan
membentangkan usul agar
semua Adun di negeri itu wajib isytihar aset
milik masingmasing, lapor Sin Chew JitPoh.

Sekiranya usul tersebut diluluskan,
Selangor akan menjadi negeri pertama
di negara kita yang mewajibkan semua
Adun buat pengisytiharan harta. Sebelum
ini, peraturan itu hanya dikenakan ke atas
Menteri Besar dan semua Exco.

Kata Hannah, tujuan kerajaan
Selangor meminta semua wakil ral<yatnya
mengisytiharkan aset masingmasing adalah
bagi memastil<an ketelusan kerajaan negeri dan
membolehkan rakyat memahami kedudukan
kewangan negeri dengan lebih jelas.

"Setelah seseorang Adun isytiharkan
aset mereka, kita akan dapat tahu apakah
pendapatan beliau 'sepadan' dengan kekayaan
harta yang diperoleh.

"Selain itu, ia akan turut memudahkan
Dun Selangor membuat perbandingan dan
pengiraan ketika melakukan penyelarasan gaji
mereka kelak," katanya.

Dalam pada itu, semua adun sama ada
daripada pihak kerajaan
mahupun pembangkang
bersetuju dengan cadangan
tersebut dan menganggap
ia sebagai langkah terbaik

untuk menjadikan Selangor sebagai negeri

yang "bersih lagi telus".

Pengeluaran pasport macam biasa
Timbalan Menteri Dalam Negeri, Datuk

Nur Jazlan Mohamed memberi jaminan
kemeriteriannya akan memastikan kerjakerja
menaik taraf sistem pengeluaran pasport
yang dilakukan Jabatan Imigresen tidak akan
mendatangkan kesulitan kepada orang ramai.

Beliau memberitahu demikian kepada
Sin Chew jit Poh selepas mendapattahu
orang ramai dikatakan terpaksa menunggu
selama beberapa jam di hadapan kaunter
akibat Jabatan Imigresen Putrajaya di Presint
3 mengalami masalah teknikal pada sistem
komputer, kelmarin.

Masalah sama turut dikatakan berlaku
di kaunter membuat pasport di Pusat
Transformasi Bandar Kuala Lumpur (UTC)
Pudu, UTC Sentul, Jabatan Imigresen Jalan
Duta dan Jabatan Imigresen Seremban di
Negeri Sembilan.

Nur Jazlan mengakui kementeriannya
akan mengambil langkahlangkah yang
berkesan untuk mengelakkan masalah
kelewatan di kaunter berulang.

Keadaan di kaunterkaunter membuat
pasport di beberapa Jabatan Imigresen
Lembah Klang juga dilaporkan berlaku
kesesakan secara mengejut apabila berpunca
daripada orang ramai yang mendapat tahu
kononnya proses membuat pasport kini
mengambil masa sehingga enam bulan.

Keputusan Guan Eng tepat
Keputusan Ketua Menteri Pulau

Pinang, Lim Guan Eng untuk tidak lagi
mengadakan PRN lebih awal dianggap tepat
dan menggambarkan beliau telah mengambil

tindakan bijak dan matang.
Dalam rencana Orientaldaily yang

mengupas perkembangan terbaru di Pulau
Pinang itu menulis, sikap tolak ansur yang
ditunjukkan Guan Eng memberi jaminan
ikatan antara parti pembangkang ini selepas
ini pastinya akan menjadi kukuh dan padu.

Sebaliknya, sekiranya Guan Eng
menunjukkan sikap degilnya untuk tetap
membubarkan Dun lebih awal, yang rugi
adalah Pakatan Harapan sendiri. Malahan
terdapat dua parti lagi yang akan rasa
gembira, iaitu Umno dan Pas.

Akhbar ini menulis lagi, sepanjang
tempoh ada uraura Dun Pulau Pinang
bakal dibubarkan, sudah berlaku perang
mulut antara pemimpin DAP dengan PKR.
Melihatkan situasi semakin buruk, akhirnya
memaksa Guan Eng memikir semula
hasratnya itu.

Tindakan mengumumkan untul<
membubarkan PRN lebih awal adalah
kesilapan Guan Eng sendiri. Bagaimana
pun, beliau yang kemudian menarik balik
tindakannya itu juga patut dipuji kerana tidak
mengutamakan kepentingan diri sendiri,
sebaliknya seluruh Pulau Pinang.

Akhbar ini beranggapan isu mengadakan
PRN lebih awal jelas mendedahkan masalah
dalaman yang berlaku antara Pakatan Harapan,
terutama sekali antara DAP dengan PKR.

Keduadua parti ini sepatutnya
mengadakan perbincangan di meja rundingan
sekiranya ada isuisu besar membabitkan
keduadua pihak dan bukan menyalahkan
di antara satu dengan lain melalui media.
Sekiranya Pakatan Harapan tidak cuba
menyelesail<annya, nescaya krisis seperti ini
akan berulang.
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KPKT mahu ambil pengurusan PPR
■ NINA SHAROM

PUTRAJAYA Kementerian
Kesejahteraan Bandar,
Perumahan dan Kerajaan
Tempatan (KPKT) akan
menghantar surat rasmi ke
pada Kerajaan Selangor bagi
memohon mengambil alih
semula pengurusan dan
penyelenggaraan bangun
an Projek Perumahan Rakyat
(PPR) di negeri itu.

Menterinya, Tan Sri Noh
Omar berkata, langkah itu se
bahagian daripadatransforma
si dan pendekatan baharu ke
menterian dalam pengurusan
PPR selepas melihat kegagalan
kerajaan negeri menguruskan
PPR di Lembah Subang.

"Selepas membina PPR
ini, Kerajaan Persekutuan telah
menyerahkan pengurusannya
kepada kerajaan negeri dan se
takat ini apa yang kita lihat, ada
sesetengah daripadanya tidak
diselenggarakan dengan bail<,
contohnya di Selangor.

"Jika tidak percaya, anda
boleh lihat sendiri apa yang
berlaku di PPR Lembah
Subang 1 yang mempunyai
lebih 3,000 unit rumah teta

pi penghuninya hidup dalam
persekitaran bangunan yang
tidak bersih dan tidak di
selenggarakan dengan baik,"
katanya pada sidang media se
lepas Majlis Menandatangani
Kontrak Perolehan Dua Unit
Helikopter AW189 di Jabatan
Bomba dan Penyelamat,
Putrajaya, semalam.

Noh berkata, pihak ke
menterian akan melakukan

satu pendekatan terbaru dan
menjadikan PPR Lembah
Subang 1 sebagai model ke
pada negerinegeri lain dalam
merealisasikan transformasi.

"Di Selangor sahaja, kita
memiliki empat PPR iaitu
Lembah Subang 1, Lembang
Subang 2, Serendah dan Taman
Danau di Hulu Bernam.

"Kita juga akan lakukan
transformasi ini secara ber

peringkat di seluruh negara
yang melibatkan 80,252 unit
rumah," kataya.

Sementara itu, Noh men
dedahkan, sebanyak 84 no
tis pemberitahuan kesalahan

isi rumah yang tidak meng
asingkan sisa pepejal telah
dikeluarkan.

"Notis paling tinggi di
keluarkan adalah di Kuala
Lumpur iaitu sebanyak 39, di
Kedah (17) dan Perlis sembi
lan notis. Walaupun kita te
lah berikan lebih satu juta
tong sampah secara percu
ma, tapi masih ada yang tidak
mematuhinya.

"Untuk peringkat perta
ma ini, penghuni tidak akan
didenda, cuma mereka akan
diberi nasihat untuk mengikut
arahan diberikan, lagi pun ini
adalah untuk kepentingan me
reka supaya dapat hidup lebih
selesa. Kami amat berharap
mereka dapat berikan kerja
sama," katanya.
Z Z Setakatini
WW apa yang kita
lihat, ada sesetengah
daripadanya tidak
diselenggarakan
dengan baik,
contohnya di
Selangor."  Noh

Noh (tengah) menyaksikan perjanjian pembelian dua pesawat helikopter Agusta Westland yang
dimeterai Pengarah TPG Aeronautik Sdn Bhd, Tengku Ezrique Ezzuddean A Esfandiari dan Ketua
Setiausaha KPKT. Datuk Mohammad Mentek (kiri). semalam.
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Budiman kesal usul ditolak speaker Dun
SHAH ALAM  Adun
Sungai Panjang, Budiman
Mohd Zohdi kesal usul ber
kaitan Naib Presiden PKR,
Darell Leiking mempertikai
kan khutbah yang dikeluarkan
Jabatan Agama Islam Selangor
(Jais) sempena Aidilfitri lalu
ditolal< speaker Dun untuk
dibahaskan.

Menurutnya, penolakan
itu disifatkan sebagai tidak peka
dan tidak sensitif dalam men

jalankan urus tadbir negeri.
"Kelmarin saya telah ke

mukakan usul tersebut kepada
speaker Dewan Undangan
Negeri Selangor untuk di
bahaskan, namun ditolak atas
alasan isu ini sedang disiasat
PDRM beril<utan laporan
pengarah Jaisj' katanya.

Beliauyakin,)ikacadangan
usul diterima, ia boleh menjadi
panduan untuk semua supaya
isu sama tidak berulang.

Katanya, beliau telah me
nyuaral<an cadangan tersebut
kepada Menteri Besar, Datuk
Seri Mohamed Azmin Ali se
belum ini, namun hingga kini
tiada maklum balas.

"Sebagai langkah awal saya
suarakan cabaran kepadanya
16 Julai lalu, tapi hingga kini be
liau masih menikus dan ber
sikap hipokrit serta 'double
standard' terhadap kenyataan
pemimpin separtir katanya.BUDIMAN
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Sedia kerjasama
dengan parti baharu
SHAH ALAM  PKR
sedia bekerjasama de
ngan gabungan baharu
pembangl<angyangba
kal ditubuhkan Tun Dr

pAHARU BELA
dan Tan Sri MuhyiddinYassin 

Timbalan Presiden
"''iHu Altaian indiviQu yanir cukup lahamideoiogi Umno Saynyakiri mecta ini iwiou

PKR Datuk Scri
Mohamed Azmin Ali
berkata, Pakatan Harapan
terbuka untuk menerima manamana parti atau individu.

"Kami sedia bekerjasama dengan sesiapa sahaja yang mem
punyai prinsip perjuangan sama, termasuk Pas yang sebelum ini
enggan menyertai blok pakatan pembangkang.

"Ini kerana kita komited untuk memantapkan blok pakatan
pembangkang sebagai gabungan parti politik yang inklusif dan
kondusifT katanya selepas merasmikan program Pelan Tindakan
Teknologi Hijau Negeri Selangor 20162018, semalam.

Beliau berkata, penyertaan Mahathir dan Muhyiddin bu
kan ukuran sebenar kel<uatan sebaliknya persefahaman di an
tara satu sama lain.

"Setiap pihak atau individu kena hormat antara satu sama lain
baru wujud keserasian',' katanya.

Laporan Sinar Harian 18 Julai lalu.
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Tanah milik persendirian
Kawasan yang dibangunkan keraiaan negeri bukan di Paya Indah Wetland
m MARLIA ZAKARIA Z Z Kawasan

ww itu bukan
di bawah kawasan
Paya Indah Wetland
yang diwartakan oleh
Jabatan Perhilitan
Pusat sebagai Rizab
Tanah Paya di bawah
Kanun Tanah Negara."
 Elizabeth

SHAH ALAM  Kerajaan
negeri mengakui telah mem
bangunkan kawasan tanah
Lot 6850 seluas 619 hektar di
Mukim Tanjong Dua Belas,
Kuala Langat, yang didakwa
terletak dalam kawasan di
isytiharkan sebagai hutan
warisan dunia.

Exco Pelancongan, Alam
Sekitar, Teknologi Hijau
dan Hal Ehwal Pengguna,
Elizabeth Wong bagaimana
pun berkata, kawasan tersebut
adalah milik persendirian dan

wah Kanun Tanah Negara.
"Manakala kawasan Paya

Indah Wetland yang diwarta
kan sebagai Rizab Tanah Paya
ialah lot 4827 dan 3974 seluas

450.76 hektarl' katanya di luar
sidang Dun, semalam.

Menurutnya, tiada per
mohonan untuk menukar
kegunaan tanah di kawasan
tersebut dan tidak ada isu ber
bangkit mengenai pengezon
an Paya Indah Wetland untuk
tujuan pembangunan.

Malah Elizabeth berkata,
Paya Indah Wetland juga bu
kan hutan warisan dunia.

bawah kawasan Paya Indah
Wetland yang diwartakan oleh
Jabatan Perhilitan Pusat se
bagai Rizab Tanah Paya di ba

dibangunkan mengikut proses
betul termasuk pendengaran
awam.

"Kawasan itu bukan di
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Kerajaan negeri teruskan
penswastaan parkir awam
SHAH ALAM  Kerajaan negeri meneruskan penswasta
an tempat letakkereta awam yang sebelum ini ditanggung
pihak berkuasa tempatan (PBT) bagi mengurangkan kos
penyelenggaraan.

Exco Kerajaan Tempatan, Pemutihan Kilang Haram dan
Pembangunan Kampung Baru, Ean Yong Hian Wah berkata,
penswastaan itu juga dapat meningkatkan infrastruktur dan
kemudahan di kawasan tempat letak kereta awam.

"Kerajaan negeri tidak berhasrat mengkaji semula ke
putusan menswastakan tempat letak kereta awam di nege
ri ini yang dibuat sejak 1998 berdasarkan Mesyuarait Majlis
Kerajaan Negeri (MMKN) pada April 1998.

"Dua syarikat telah dilantik untuk meiijaga beberapa
kawasan tempat letak kereta awam di negeri ini untuk tem
poh selama 20 tahun," katanya menjawab soalan Gan Pei
Nei (DAPRawang) berhubung penswastaan tempat letak
kereta awam.

Menurutnya, tiada perjanjian ditandatangani yang di
buat melainkan hanya kepada PBT.

'Tiada sebarang perjanjian yang ditandatangani antara
kerajaan dengan pihak konsesi kerana perjanjian hanya di
buat kepada PBT katanya.
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5,834 premis judi dikenakan tindakan
SHAH ALAM  Sebanyak
5,834 pengusaha judi haram
di Selangor dikenakan tindak
an bagi tempoh 2015 sehingga
Juntahunini.

Exco Kerajaan Tempatan,
Pemutihan Kilang Haram dan
Pembangunan Kampung Baru,
Ean Yong Hian Wah berkata,
kerajaan negeri serius dalam
menangani isu lambakan pre
mis judi haram.

"Kami serius dan akan te

rns bekerjasama dengan pihak
polis bagi menangani masalah
tersebut," katanya menjawab
soalan Datuk Johan Abdul
Aziz (BN Semenyih) yang
ingin mengetahui jumlah ter
kini premis mesin judi berlesen
dan bilangan pengusaha mesin
judi haram yang sudah dikena
kan tindakan.

Sehingga kini katanya, ter
dapat21 premis mesin judi ber
lesen di Selangor.

"Pengusaha premis judi ha
ram boleh dikenakan tindak
an mengikut Seksyen 4B (a)
Akta Rumah Judi Terbuka
1953, Enakmen Hiburan dan
Tempat Hiburan 1995 Negeri
Selangor.

"Begitu juga Seksyen 3
UndangUndang Kecil Pusat
Kecantikan dan Penjagaan
Kesihatan 2007 dan Seksyen
3 Akta Kerajaan Tempatan,"
katanya. HIAN WAH

Page 1 of 1

03 Aug 2016
Sinar Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 35 • Printed Size: 96.00cm²
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 1,637.54
PR value: MYR 4,912.62 • Item ID: MY0026663635

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



MBSA perkasa kerjasama
pemegang taruh

MAJLIS Bandaraya Shah Alam (MBSA) memperkasakan ker
jasama dengan pemegang taruh menerusi penganjuran Jamuan
Hari Raya Aidilfitri MBSA 2016, di Stadium Shah Alam.

Hadir memeriahl<an jamuan, pemegang taruh membabitkan
pimpinan kerajaan negeri, agensi, jabatan negeri dan Persekutuan,
anak syarikat kerajaan negeri, pemaju, perunding, sel<tor korporat
dan Majlis Perwalkilan Penduduk (MPP) Shah Alam.

Seramai 30 anak yatim dari Pertubuhan Pengurusan Rumah
Safiyyah Seksyen U10 turut menerima duit raya dan sumbang
anRMZOOO.
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69 pasukan berentap
I: MUHAMMAD ZAKWAN NAZARALY "Walaupun ianya nampak se

dikit, tetapi ini adalah permulaan
daripada kami dan untuk peng
aiijuran akan datang sumbangan
akan bertambah," katanya,

Persiapan lancar
Selain daripada hadiah wang

tunai, piala dan medal, setiap pe
main juga bakal menerima cende
ramata berbentuk barangan dan
baucar daripada rakan sinergi
yang menyumbang iaitu Syarikat
F&N Beverage Marketing Sdn
Bhd (lOOPlus), Peneraju Ubat Gigi
Hal a] di Malaysia iaitu Mu'min
dan Gajah Emas Industries Sdn
Bhd.

Mengenai persiapan, Nor
Hisham berkata, setakat ini se
muanya berjalan lancar bagi
memastil<an pasukan yang ber
tanding berada dalam keada
an selesa sepanjang kejohanan
tersebut.

sedikit berbezaapabila Mi's) tam
pil dengan konsep bersukan sam
bil beramal.

Menurutnya, ia sebagai satu
inisialif membantu golongan fa
kir mislan di kawasan pentadbiran
MPSJ melalui kerjasama dengan
program Kemiskinan Masyarakat
Bandar (PKMB) dan Jabatan
Kebajikan Masyarakat.

"Kami cuba menampilkan ke
lainan dalam penganjuran kali ini
dengan nilai tambah yang cukup
baik iaitu bersukan sambil ber
amal Bagi kami di MPS), bersu
kan merupakan medium terbaik
irntuk kami lebih rapat dengan
golongan fakir miskin di kawa
san pentadbiran kami selain un
tuk memberikan bantuan kepada
inereka," katanya.

Untuk permulaan, kata Nor
Hisham, sebanyak300kampit be
ras akan diagihkan kepada golong
an fakirmiskin dananakyatim se
kitar Subang Java.

07 pasuKdJi Ucihai ueieiiutp uaiam
Kejohanan Sepal< Takraw Terbuka
dan Veteran Majlis Perbandaran
Subang Jaya (MPS)) kali ke10 ta
hun ini setcrusnya merebut ke
juaraan yang menampilkan hadiah
wang tunai keseluruhan berjum
lah RM6,850.

Yang Dipertua MPS), Datuk
Nor Hisham Ahmad Dahlan ber
kata, lebih menarik apabila peng
anjuran kali ini turut disertai
pasukan luar negara iaitu kelab
daripada Amerika Syarikat.

Kejohanan yang berlangsung
pada 13 dan 14 Ogos ini dikelas
kan kepada dua kategori iaitu
Terbuka dan Veteran dan akan
diadakan di Kompleks 3K SS13
dan Dewan Serba guna MPS J SS15
Subang )aya.

"Sebanyak 40 pasukan untuk
Kategori Terbuka dan 29 pasuk
an untuk Kategori Veteran telah
mengesahkan penyertaan dan
jumlah ini mencapai sasaran yang
kami tetapkan.

"Tujuan piliak MPSJ mengada
kan kejohanan ini adalah untuk
menvediakan platform kepada ko
muniti untuk bersaingsecarasihat
selain menggalakkan penyertaan
komuniti setempat serta seluruh
Malaysia dan antarabangsa de
ngan aktiviti berfaedah.

"MPSJ juga sedar akan tang
gungjawab untuk menyedarkan
masyarakat dan menggalakkan
kegiatan sihat selain memberikan
peluang kepada golongan remaja
dan beUa inelibatkau diri dalam
kegiatan bersukan," katanya.

Bersukan sambil beramal

Nor Hisham berkata, peng
anjuran untuk edisi kali ini juga
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Kerajaan Selangor diminta
serahkan pengurusan PPR
PUTRAJAYA 2 Ogos  Kemente
rian Kes'ejahteraan Bandar, Peru
mahan dan Kerajaan Tempatan
akan menghantar surat rasmi
kepada Kerajaan PKR Selangor
bagi meminta pengurusan dan
penyelenggaraan Projek Peru
mahan Rakyat (PPR) di negeri
itu diserahkan kepada Kerajaan
Persekutuan.

Menterinya, Tan Sri Noh Omar
berkata, kementerian merancang
melaksanakan transformasi pen
gurusan dan penyelenggaraan
PPR dengan menjadikan PPR
Lembah Subang l di Selangor se
bagai projek perintis.
Jelasnya, berbanding pengu

rusan di negerinegeri lain, ke
menterian amat kecewa dengan
tahap kualiti pengurusan dan pe
nyelenggaraan PPR di Selangor
terutama PPR Lembah Subang l
yang daif dan tidak terurus.

"Rumah PPR ini kita (Kerajaan
Persekutuan) buat tetapi kita
serahkan kepada kerajaan negeri
dengan syarat mereka kena pas
tikan penyelenggaraannya dan
kutipan sewanya.
"Tetapi nampaknya hendak

uruskan rumah PPR pun kerajaan
negeri (Selangor) tidak mampu,
tidak 'reti', sebab dia lebih ban
yak berpolitik daripada jaga ke
bajikan rakyat," katanya dalam
sidang akhbar sempena lawa

tan kerja di Ibu pejabat Jabatan
Bomba dan Penyelamat Malaysia
(JBPM), di sini hari ini.
Dalam lawatan berkenaan, Noh

turut menyaksikan majlis pem
eteraian perjanjian kontrak per
olehan dua unit helikopter Agusta
Westland AW189 bernilai RM201
juta untuk JBPM dengan unit per
tama dijangka tiba pada
Ogos 2017 manakala unit
kedua April 2018.
Yang turut hadir tim

balannya, Datuk Hali
mah Mohamed Sadi
que; Ketua Setiausaha
kementerian, Datuk Mo
hammad Mentek dan
Ketua Pengarah JBPM,
Datuk Wan Mohd. Nor
Ibrahim.
Menurutnya, trans

formasi PPR yang akan
dilaksanakan adalah se
bahagian daripada ini
siatif untuk penubuhan
Lembaga Pengurusan
Perumahan Awam yang
kini dalam proses untuk
dijadikan akta.
Beliau memberitahu,

pihaknya akan meng
gerakkan transformasi
PPR di negeri Selangor
terlebih dahulu sebe
lum diperluaskan ke
PPR di seluruh negara

secara berperingkatperingkat.
Sementara itu, berhubung

pembelian dua unit helikopter
berkenaan, Noh berkata, perole
han aset itu akan memberi khid
mat bantuan udara yang lebih
cekap dan berkesan dalam ope
rasi menyelamat dan memadam
kebakaran.
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NOH OMAR bersama Halimah Mohamed Sadique (dua dari klri) mengadakan lawatan kerja ke Ibu Pejabat Jabatan
Bomba dan Penyelamat Malaysia (JBPM) di Putrajaya, semalam. Turut hadir Mohammad Mentek (kiri)  UTUSAN/ZAK1
AMIRUDDIN

1\
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Gagal urus sampah
■ SHAH ALAM 2 OGOS

KERAJAAN PKR Selangor
mengakui gagal mengurus
kan kutipan sampah de

ngan baik, namun menganggap
perkara tersebut sebagai isu ter
pencil dan tidak perlu
diperbesarbesarkan
berikutan longgokan
sampah hanya ber 
lakit di kawasanka
wasan tertentu. 
Pengerusi Jawatan

kuasa Tetap Kerajaan
Tempatan, Pemuti
han Kilang Haram dan
Pembangunan Kam
pung Baharu negeri,
Ean Yong Hian Wah
(DAPSeri Kemban 
gan) berkata, masalah
berkenaan banyak berlaku di ka
wasan pinggir bandar berikutan
ketiadaan pelan tersusun.

"Tiada pelan yang direka untuk

Laporan ZULKIFLISAINUDDIN
dan FAZRINA AYU RADUIAN

memastikan penduduk
di pinggir bandar atau
kampung membuang
sampah dengan lebih
elok. Sampah dibuang
secara tidak tersusun di
merataratatempat.
"Kerajaan negeri

sudah arah pihak
berkuasa tempatan
(PBT) untuk meng
hantar tong sampah
besar dan diletak

kan di kawasan sesuai supaya
penduduk di pinggir bandar
dan kampung boleh membuang
sampah.

"Buat masa ini, bukan semua
(tempat) sudah laksanakan. PBT
boleh memohon kepada kerajaan
negeri sekiranya perlukan tong
sampah yang besar," katanya ke
tika menjawab soalan Mohd. Ha
slin Hassan (PasTanjung Sepat)
dalam sidang Dewan Undangan
Negeri (DUN) di sini hari ini.
Sementara itu, ketika men

jawab soalan Datuk Shamsuddin
Lias (BNSungai Burong) men
genai isu sampah dalam long
kang dan parit sehingga menge
luarkan bau busuk, Hian Wah
mendakwa, masalah tersebut
adalah di bawah bidang kuasa
Jabatan Kerja Raya (JKR) serta
Jabatan Pengairan dan Saliran
(JPS), bukannya PBT.
"PBT hanya bertanggung

jawab kutip sampah domestik.
Kalau di kawasan yang bawah
bidang kuasa JKR dan JPS, terpu
lang kepada jadual masingma
sing," katanya.

Tiada pelan yang direka untuk memastikan penduduk di pinggir ean yong
bandar atau kampung membuang sampah dengan lebih elok. Sampah {DAPseri"
dibuang secara tidak tersusun di meratarata tempat." Kembangan)
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Bud i man kesal
usul isu Darell ditolak
SHAH ALAM 2 Ogos  Ahli Dewan
Undangan Negeri (ADUN) Sun
gai Panjang, Budiman Mohd.
Zohdi kesal dengan keputusan
Dewan Undangan 
Negeri (DUN) meno
lak cadangannya un
tuk membahaskan
isu berkaitan Naib
Presiden PKR, Darell
Leiking memuat
naik status meneru
si akaun Facebook
peribadi yang mem
pertikaikan khutbah
dikeluarkan oleh
Jabatan Agama Islam
Selangor (JAIS) sem
pena solat Hari Raya Aidilfitri, 6
Julai lalu.
Budiman berkata, beliau be

berapa kali mengutarakan isu
tersebut bagi mendapatkan mak
lum balas Menteri Besar, Datuk
Sen Mohamed Azmin Ali, namun
sehingga kini, Timbalan Presiden
PKR itu masih menikus, sekali gus

memperlihatkan sikap hipokrit
terhadap kenyataan pemimpin
yang bemaung di bawah satu parti
dengannya.

"Lanjutan dari
pada itu, semalam,
saya mengemuka
kan usul tergempar
berkaitan perkara
tersebut kepada
Speaker DUN untuk
dibahaskan. Namun
cadangan terhadap
usul ini ditolak atas
alasan isu ini disia
sat polis. •
"Usui ini dike

mukakan ke dalam
DUN kerana rakyat mula muak
dengan sikap serta amalan poli
tik keterlaluan yang cuba me
nyentuh sensitiviti umat Islam.
Amalan politik keterlaluan se
umpama ini semestinya wajib
ditolak rakyat," katanya dalam
sidang akhbar di lobi DUN, di
sini hari ini.
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Isu Paya Indah Wetland cetus kontroversi
SHAH ALAM 2 Ogos  Jawapan
kerajaan negeri terhadap dak
waan pencerobohan. Paya Indah
Wetland untuk pembangunan
mencetuskan kontroversi baharu
mengenai status sebenar tanah
yang diisytiharkan sebagai hutan
warisan dunia itu.
Pengerusi Jawatankuasa Tetap

Pelancongan, Hal Ehwal Pengguna'
dan Alam Sekitar negeri, Elizabeth
Wong mengakui Kerajaan PKR Se
langor telah membangunkan ka
wasan tanah Lot 6850 seluas 619
hektar di Mukim Tanjong Dua Belas.
Bagaimanapun beliau mendak

wa, kawasan itu bukan di bawah
kawasan Paya Indah Wetland
yang diwartakan Jabatan Perh
ilitan sebagai Rizab Tanah Paya di
bawah Kanun Tanah Negara.
Menumtnya, kawasan tanah

lot itu sebenarnya milik persendi
rian dan telah dibangunkan
jnengikut proses yang betul ter
masuk pendengaran awam.
"Kawasan Paya Indah Wetland

yang diwartakan sebagai Rizab
Tanah Paya ialah lot 4827 dan
3974 seluas 450.76 hektar.
"Tiada permohonan untuk

menukar kegunaan tainah di ka
wasan itu dan tiada berbangkit
isu pengezonan Paya
Indah Wetland untuk
tujuan pembangunan,"
katanya dal^m sidang
akhbar di luar Dewan
Undangan Negeri, di
sini hari ini.
Walau bagaimana

pun Ketua Penyelaras
Solidariti Anak Muda
Malaysia (SAMM), Bad
rul Hisham Shaharin
menyifatkan Elizabeh
Wong cuba 'menutup
penipuan' di sebalik dakwaan tinda
kan kerajaan negeri menukar status
tanah Paya Indah Wetland itu.

Katanya, penjelasan Elizabeth
itu didapati mengandungi pel
bagai keraguan terutama apabila
Ahui Dewan Undangan Negeri
(ADUN) Bukit Lanjan itu menyat
akan tiada sebarang permohonan
dibuat untuk menukar kegunaan
tanah di Lot 4827 dan Lot 3974 di
kawasan Paya Indah Wetland.
"Elizabeth tidak perlu menun

jukkan sifat tidak cerdik beliau
hanya untuk 'cover bos' (tutup
kelemahan) kerana soalan lain dit
anya, lain dijawab. Sejak kenyataan
media saya yang pertama dalam
isu ini bertarikh 26 Julai 2016, saya

menyebut dengan je
las Lot 68054.
"Malah tajuk ken

yataan media saya
sendiri (sebelum ini)
tertera dengan jelas
'Pertukaran status
tanah lot 68054, 61s
hektar Mukim Tan
jong 12 Kuala Langat
jejas kawasan hutan
warisan dunia," dak
wanya menerusi ken
yataan yang disiarkan

menerusi laman blognya, http://
chegubard.blogspot.my hari ini.
Dalam masa sama, Badru]

Hisham turut mendakwa, isu pe
nukaran status tanah di Lot 68054
itu dilihat bercanggah dengan ke
putusan kerajaan negeri semasa
pentadbiran Tan Sri Abdul Khalid
Ibrahim pada 2014 yang memu
tuskan menolak permohonan pe
nukaran status tanah berkenaan
kerana ia terletak dalam kawasan
Paya Indah Wetland.
Malah, keputusan itu katanya

terkandung dalam minit mesyua
rat kerajaan negeri sebelum ini.
Badrul Hisham mendakwa ber

dasarkan catatan carian persendi
rian daripada Pejabat Tanah dan

Daerah yang dibuat pihaknya
pada awal April lalu mendapati,
tanah terbabit telah ditukarkan
statusnya.
Beliau percaya Majlis Mesyu

arat Kerajaan Negeri (MMKN) di
bawah pentadbiran Menteri Be
sar, Datuk Seri Mohamed Azmin
Ali telah meluluskan penukaran
tersebut pada 2015 manakala
penukaran geran tanah terbabit
dibuat pada April lalu.
"Malah, menurut dokumen

yang bocor dari pejabat Exco kera
jaan negeri sendiri menyatakan
perlengkungan semula (rezone)
telah dibuat walaupun tidak men
dapat sokongan semua jabatan.
Direkodkan antara jabatan yang
membantah perlengkungan sem
ula itu ialah Jabatan Alam Sekitar.
"Paling menarik, proses per

lengkungan semula itu melibat
kan kawasan Paya Indah Wetland
dan Hutan Simpan Kuala Langat
Utara dan dijadikan kawasan
pembangunan.

"Hari ini, kemungkinan kerajaan
negeri tidak sangka kami mampu
memiliki dokumen bagi mem
buktikan pendakwaan awal kami
dan membuktikan penafian palsu
mereka sebagai tipu " ujamya.
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Pilot project on refuse management begins in Klang
KUALA LUMPUR — The Selangor
government has started a pilot project in
Klang to monitor garbage collection in a
bid to end the state's longrunning waste
management problems.
From July 1, KDEB Waste Management

Sdn Bhd took over the management of
garbage collection from the Klang Municipal
Council (MPK).
Although the state government firm will

not act as a garbage collector, the firm will
appoint monitors and managers to ensure
that subcontractors, appointed via open
tender, are effectively collecting household
garbage across the state.
This means the annual garbage collection

allocation for the council will now go to
KDEB Waste Management instead.
The company will use it to run a command

centre that will handle complaints on
uncollected garbage, and also do real time
tracking of garbage compactors and even on
their ground supervisors.
"We are not an Alam Flora equivalent. We

are not involved in collection at all. What

we do is just managing contractors, while
abiding to the principles of open tender,"
Smart Selangor delivery unit deputy
programme director Dr Fahmi Ngah, who
oversees the monitoring process, told Malay
Mail Online.

"For example, in the Alam Flora model,
if they are given RM20 million, they would
take 20 per cent of the payment and the
rest will go to contractors. In our case, we
take the money, and all of it is passed to
the contractors. We are just a passthrough
entity," he added, referring to the federal
waste management concessionaire.
Under the administration of former

menteri besar Tan Sri Khalid Ibrahim, the
state government did away with Alam Flora's
statewide garbage collection concession and
instead began appointing its own contractors
through an open tender process, with all of
them monitored by respective local councils.
However, the move that began in January

2012 was plagued with problems as reports
of uncollected garbage persisted over the
years, especially in low income household
areas.

The state had previously blamed
incompetent contractors and also acts of
sabotage by outgoing contractors behind the
uncollected garbage problem.
"What is different (with this new initiative)

is that the state has direct monitoring of the
contractors," Fahmi said.
This starts with the "uniformity" of all

garbage collection lorries and workers.
Fahmi said the state will now buy

big compactor lorries and lease them to
contractors, instead of contractors having to
buy the lorries themselves.
"Normally the tenure of a contract is short,

so, banks are apprehensive about giving
such large loans. It is a tricky process,"
he said.

' This, he said, resulted in contractors not
buying new lorries to carry out garbage
collection and also produced "bad"
contractors.

"Previously, it becomes very unfair to
them if we decided to terminate their
contract because they still had loans to pay,"
he said.

Under the new move, the state would
be able to terminate the services of any
contractor because the compactors belonged
to the state. To this end, 60 new lorries have
been purchased for garbage collection in
Klang alone, and they are expected to be
rolled out in midAugust.
"The lorries have vehicle trackers on

them, which means I can monitor their
movements in real time from the command
centre. KDEB has also deployed 25 ground
supervisors in Klang. So every time a lorry
passes by your housing estate, an hour later,
these supervisors will go and do their rounds
to determine if the collection was done," he
said.

The state is also adding another layer of
governance — trackers are tagged onto
supervisors so that their movements are
monitored.

"So there's no more cheating. The lorries
can't cheat me anymore because they will
be checked by my supervisors, and my
supervisors can't cheat me either," Fahmi
said.

If the results are "encouraging", the state
intends to implement a similar system in
other local councils progressively by the end
of the year.
The move has minimal extra cost for the

state. MPK's previous allocation for garbage
collection management was between RM20
million and RM21 million a year. This
budget, with a little extra, has been given to
KDEB for waste management in Klang.
"We were given slightly extra, in the
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Uncollected garbage behind shop houses in Ampang Jaya. The Selangor
government had previously blamed incompetent contractors for the
situation.

region of RM24 million, but it's the same
budget they used to allocate for the local
council," Fahmi said.
Fahmi also rebutted Housing, Local

Government and Urban Well Being Minister
Tan Sri Noh Omar, who recently flayed the
state for the garbage collection problems
and for their refusal to use Alam Flora.

"We have tried Alam Flora from 2008 (to
2011) and that did not benefit the state,"
Fahmi said.
"We don't even need RM2.2 billion to

carry out waste collection," he added,
referring to Noh's remarks that the state
would be entided to part of Putrajaya's
annual RM2.2 billion garbage collection
allocation should the federal government
appointed concessionaire be used.
"What we are doing is empowering the

local councils, and we believe things will
be better with this new model. We have our

solutions," Fahmi said.
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Tian Chua: I doubt PKR
requested seats from DAP
SNAP POLLS PLAN:

PKR vicepresident
says he was
not at meeting
between party
leaders
HANA NAZ HARUN

KUALA LUMPUR

news@nst.com.my
A PKR leader has cast doubt

on Penang Chief Minister
Lim Guan Eng's claim that

the party had asked for "one or
two" seats from DAP in exchange
for support.
Speaking to the New Straits

Times yesterday, PKR vicepresi
dent Tian Chua said he was doubt
ful that his party would make such
a request to Lim, who is also DAP's
secretarygeneral, during a meet
ing in Penang recently to discuss

the proposed snap polls.
"I do not know what was ex

changed in the meeting between
(political bureau member) Datuk
Saifuddin Abdullah, (PKR vice
president) Nurul Izzah Anwar,
(PKR deputy president) Datuk Seri
Azmin Ali and Lim, because I was
not present in that meeting.
"But, I doubt that we would make

such a request to DAP."
Chua quashed a news report

from a Chinese daily, which quoted
him as saying he denied that PKR
had asked for up to two seats in the
Penang legislative assembly.
"I do not know where that report

came from. I was not in the country
(when the meeting was held).

"Therefore, I cannot confirm
such a thing."
On Sunday, Lim said the plan to

hold snap polls in Penang was can
celled after DAP could not accede

to PKR's requests for seats in the
state.

He had said the proposal was for
DAP to give up one or two seats to
PKR, to make the plan for snap
polls more acceptable to the PKR
leadership.
It was reported yesterday that

PKR president Datuk Seri Dr Wan
Azizah Wan Ismail was surprised
with DAP's claims that the snap
polls plan was cancelled because of
disagreements with PKR on seat
allocations.
On the sidelines of the Selangor

legislative assembly yesterday, Dr
Wan Azizah made it clear that the
issue of seat allocation was re
solved following discussions be
tween the two parties.
PKR had opposed its Pakatan

Harapan partner's plan to call for
an early election, saying it was not
convinced of its relevance.

Tian Chua
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Polystyrene ban in
Selangor next year
'No plastic bag1 ruling also to be enforced daily
STARTING January next year,
Selangor will ban the use of poly
styrene containers and extend the
No Plastic Bag Day on Saturdays to
seven days a week.
Green Technology and

Environment committee chairman
Elizabeth Wong said all official
events and buildings of the
Selangor state government would
stop using plastic bags and poly
styrene by next month to get the
ball rolling.
"The current 20sen charge to

buy a plastic bag on Saturdays as
part of the No Plastic Bag Day
campaign will be extended to
every day of the week while poly
styrene containers will be banned.
"Up until now, many peddlers

and traders have had a positive
response to the campaign to
reduce the use of plastic bags and
polystyrene," she said.
She added that this was

evident in the campaigns that took
place during Ramadan where
traders were encouraged not to
use polystyrene containers or plas
tic bags.
She was responding to a ques

tion by Rajiv Rishyakaran (DAP
Bukit Gasing) regarding the ban of
polystyrene containers among the
local councils.
In response to a question by

Yaakob Sapari (PKRKota
Anggerik) regarding incentives
offered for using biodegradable
alternatives to plastic and polysty

rene, Wong said RM10,000 was
allocated to each local council to
be given out to Ramadan bazaar
traders.
She said the new ban would be

enforced through the bylaws of
each local council, where those
applying for or renewing their
trading licence must agree to the
terms forbidding them to use poly
styrene and give out plastic bags
for free.
"So far, there are four local

councils  Shah Alam, Petaling
Jaya, Subang Jaya, and Sepang 
that have passed these bylaws,"
she said.
Wong urged the remaining local

councils to follow suit in passing
the bylaws as soon as possible.
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Review law on illegal gambling, state govt urged
THE Selangor government was
urged to review existing legislation
to weed out illegal gambling shops.
Shahrum Mohd Sharif

(BNDengkil) said during the state
assembly sitting yesterday that
existing laws have been unable to
resolve the issue.
He had asked Selangor Local

Council committee chairman Ean
Yong Hian Wah on measures to
curb the problem.
Ean Yong said they are looking

at stricter enforcement by local
councils and would consider
Shahrum's suggestion as weE.

"We may consider blacklisting
the alleged shopowners for sever
al years.
"According to police statistics,

there are currently 21 licensed
units at present," he said.
Ean Yong was replying to a ques

tion from Datuk Johan Abd Aziz
(BNSemenyih) on the number of
illegal gambling outlets in Selangor
as well as the state's jurisdiction in
tackling the problem.
The state, added Ean Yong,

could only enforce the law under
several legislations such as:
Section 4B(a) Common Gaming

employed by the local councils to
monitor the illegal gambling dens
to which Ean Yong said the opera
tors were under the purview of
the licensing committees in the
councils.
Haniza Talha (PKRTaman

Medan) then asked if the councils
organised raids together with utili
ty suppliers.
Ean Yong then said it was com

mon practice for them to organise
raids in collaboration with the
police, Tenaga Nasional Bhd and
Syarikat Bekalan Air Selangor Sdn
Bhd.

Houses Act 1953, Selangor
Entertainment and Places of
Entertainment Enactment

199S, Beauty and Healthcare
Centres Bylaw 2007 as well as
Section 3 of the Local Government
Act 1976.
"Enforcement action was taken

against 4,541 shop units last year
and another 1,293 from January to
June this year.
"One was charged under the

Prevention of Crime Act 1959 as
well," he added.
Ng Suee Lim (DAPSekinchan)

then asked about the methods
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Blooming pride
of Selangor
Recordbreaking tapestry featuring
state's official flower nearly complete

gra cechen@thestar.com.my

A TAPESTRY featuring the tanjung flower,
the official flower of Selangor, will become
the longest piece of customised embroidery
in the Malaysia Book of Records when it is
completed this month.
Produced by Malay Customs and Heritage

Cooperation Selangor (Padat) and Society of
Craft and Hand Embroidery Making Experts
(Scheme), it will be used as an attraction at
the Selangor Craft Festival scheduled for
later this year.
Work for the piece started on May 21,

involved 31 volunteers and is still going on at
a studio in Seri Kembangan.
The 9mlong tapestry is expected to be

completed on Aug 26 and will be fully
unveiled at a signing ceremony in Aeon Mall
Shah Alam.
Padat chairman Dr Ahmad Yunus Hairi

said the decision to revive the nearextinct
art form of tekat gubah was based on its
wide use in the administration and rituals of
the Selangor sultanate since the start of the
20th century.
"The tekat gubah method of embroidery

was often featured in the royal regalia and
household of the Selangor Sultanate.
"It is a skill that requires the embroiderer

to align a pattern without the help of sten
cils.

"As for the choice of the tanjung flower
pattern, it was a favourite motif of the fifth

Sultan of Selangor, Sir Alauddin Sulaiman
Shah, and was extensively used in the
interior decoration of Istana Bandar in
Kampung Bandar, Kuala Langat," said Dr
Ahmad Yunus.

In its original form, the tanjung flower
(Mimusops elengi) only has eight petals
but in 1989, the ninth petal was added
in the interior design of the Selangor
Sultanate Gallery in the Sultan Alam Shah
Museum to symbolise the nine districts of
the state.
Dr Ahmad Yunus also said Padat would

be applying for the rights to the patent of the
ninepetalled tanjung flower.
"We are not doing this for commercial

purposes. We just want to lay claim to the
ninepetalled flower as a trademark of
Selangor. Just like how Penang has claimed
ownership of the famous Penang laksa," he
said.

Scheme president Noor Baah Saad hoped
that the effort would spark a revival in tradi
tional handicrafts among the younger gener
ation.

The mother of three described the applica
tions of the tekat gubah art form as endless
with high potential of being an income gen
erator.

"Just set aside one corner of the house and
you can start a little business. Think souve
nir products, fashion items and little keep
sakes and you'll have new possibilities," said
Noor Baah.

Other promotions undertaken by Padat in
the past include telepuk, the art of textile
gilding, and the Selangor kebaya.
The cooperation has been promoting

Malay traditional arts and heritage by going
from village to village, organising exhibi
tions, competitions and workshops.
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Volunteers from
the Society of
Craft and Hand

Embroidery
Making Experts
with the embroi
dered taspestry
which will be
featured in
the Malaysia
Book of Records.
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THE CHARMING TRANQUILLITY OF
SETIA ALAM
Anggun Kirana offers a modern and capacious haven for the family.

urban and premium sensation for the residents.
For members of growing families who would

like to enjoy quality time and modern lifestyle with
their loved ones, Anggun Kirana presents a perfect
arrangement to spend time with each other under
one roof, while giving them enough space to indulge
themselves in their personal activities in daily life.

The capacious home, blessed with high ceiling
and wide windows, allows sufficient inflow of
natural light and breeze, making it a home of
warmth and comfort.

As the residents step outside the doorstep,
they will be basking in the distinctive sensation of
warmness and vitality while exploring the seamless
landscaping feature within the residential that
bridges the connection between the residents and
nature. The outdoor is never far from one's doorstep.

The neighbouring greenery provides a relaxing
respite to those looking to escape the busy hassle of
modern work life, though one can stUl easily revel in
the modern conveniences with a generous selection
of leisure and entertainment delights surrounding
the neighbourhood. Most urban essentials are
merely a stone's throw away.

The development is situated just behind Setia City
mall, while residents will be able to access other areas
via NKVESetia Alam link and Jalan KaparMaru.

Approximately, the development is 10km from
Klang, 20km from Petaling Jaya, 23km from Subang,
25km from Puchong and 35km from Kuala Lumpur.

Anggun Kirana@Alam Nusantara's current
phase will cover 85% of the development and is
expected to be launched this month. It holds a land
encumbrance status and is set to be completed in
January 2017. ?

Located within the vibrant township of Setia
Alam, the 50 exclusive freehold units of
threestorey spacious link homes of Anggun
Kirana are enhanced by the tranquillity of

lush landscapes and serene nature that reinforces
the concept of a greener lifestyle.

The latest phase of residential development in
Alam Nusantara, Setia Alam, Anggun Kirana consists
of two phases with builtup area from 4,238 to
5,330 sq ft. The 6.05acre development has a gross
development value of approximately RM102mil. The
prices range from RM1,780,500 to RM3,089,000.

Developed by Perbadanan Kemajuan Negeri
Selangor, Anggun Kirana is a bold new development
that targets the affluent residents looking for a
modern living environment that nonetheless retains
the exquisite charm of unspoilt nature.

Emphasising on a spacious layout for the family,
Anggun Kirana's threestorey homes offer six
bedroom and seven bathrooms homes with a layout
of28'x90\

The 42 units of intermediate lots with built
up area of 4,238 sq ft are individually priced at
RM1,780,500, while the corner lots at a builtup area
of4,489 sq ft come with a price tag of RM2,113,500.
There are also four end lots priced at RM2,372,500
each with buildup area of 4,871 sq ft.

Residents will be able to start their day
fresh with natural sunlight illuminating the
comfortable living space, as the design and
interior arrangement prioritises natural lighting
that nurtures a more intimate connection with the
environment.

The stunning architecture of Anggun Kirana is
crafted with modern contemporary design that stresses

2 Well designed for the needs
of a growing family, one can
mingle with loved ones or
spend private time alone withm
the spacious home.

3 Urban and premium are the
key words in describing the
concept ofAuggun Kirana.

1 Anggun Kirana targets the
affluent urban residents looking
for a modern living environment
that nonetheless retains the
exquisite charm of unspoilt
nature.
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Selangor spearheads green tech to cut carbon footprint
by AYISY YUSOF
SELANGOR is set to become one of

the major players in green techno
logy in Malaysia through its conti
nued commitment to the develop
ment of green technology as a step
towards a sustainable future.

Selangor Mentri Besar Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali said the state's

Green Technology Action Plan,
which runs from 2016 through to
2018, includes initiatives to adopt the
use of electric vehicles (EVs) across
the state.

"We are looking at green techno
logy to reduce our carbon footprint,
which is the state government's focus.
The initiative is a good start in pro
moting the use of the latest techno
logy," he told reporters at the launch
of the Green Technology Action Plan
20162018 and the state's EV charging

stations in Shah Alam yesterday.
The action plan was implemented

to ensure the balance of human capi
tal and physical development for the
state's sus'tainability.
The campaign is spearheaded

by the installation of 53 EV charging
stations at 41 different locations

throughout the state.
Meanwhile, Selangor state govern

ment executive councillor for tourism,
environment, green technology and

consumers' affairs Elizabeth Wong
said the use of green technology in
the state should be continued and
enhanced.
"The initiative includes the use of

electric buses by several local munici
pal council across the state. The pro
gramme is aimed at reducing the use
of carbon holistically," she said.
The Selangor state government will

also be introducing the green city

concept by 2020, which will see local
municipal councils utilising the Low
Carbon City Framework and Assess
ment System.
Assisting the Selangor state

government in realising its goals
is Malaysian Green Technology
(GreenTech Malaysia), which is
expected to share its expertise in
developing the Green Technology
Action Plan.
"The collaborative effort started

last year. We wanted to explore the
possibility of the Selangor govern
ment driving the adoption of green
technology," GreenTech Malaysia
CEO Ir Ahmad Hadri Haris told The

Malaysian Reserve.
He said over the last couple of

months, GreenTech Malaysia has
identified various platforms that can
address the needs or interest in adopt
ing ihe green technology.

Ahm^d Hadri (left) and Wong at a media briefing after the launch of Green Technology
Actio"! Plan for 2016/2018
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有垃圾桶卻視而不見

垃圾塞溝渠好臭！
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■沟渠旁马路讲塌，导致洋灰沟盖掉人沟渠，影响排水。
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大雨时，沟渠水溢满淹至商店走

廊，商家苦不堪言。

他希望梳邦再也市议会官员

能前来地区视察及定期派出承

包商前来清理沟渠垃圾，避免排

水系统堵塞，使商业区发生"水

灾"。

■五

盡I
花。

羅

(蒲种2日讯）垃圾虫有垃圾

桶不用，将垃圾抛进沟渠内，导

致金銮第一区早市巴刹商业区沟

渠堵塞，逢豪雨时水必淹上五脚

基，商家大喊臭死了 ！

当地商家指该区有垃圾桶，可

是垃圾虫却视而不见，站垃圾桶

旁将垃圾丢进沟渠内，使甫清乾

净的沟渠不女后又堆满垃圾，导

致水泄不通。

蒲种金銮州选区崇14区居民代

表委员会投诉组主住林华正说，

该商业区面对沟渠堵塞头痛问题

有多年，除面对垃圾虫乱丢垃

圾，也面对沟旁马路灼塌，导致

沟盖掉入沟内，堵塞排水系统。

他说，沟渠堵塞导致每逢下

溝蓋掉入溝内

区
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林华正是接到当地商民投诉沟

渠堵塞问题，联同该居民代表委

员会秘书赵启兴前往巡视时说，

科塌的马路也导致沟盖掉入沟通

内，使沟渠排水无法流畅排通，

积在沟内，发出臭味，更令人担

心会滋生岐虫。

他也提及该。商业区因为地下水
管置在沟渠内，导致地区排水经

常面对地下水管卞住垃圾，影响

排水流通，地区经常淹水。

他希望市议会寻求办法

解决有关地下水管问题，以

一劳永逸解决商业区淹水问

题。

°赵启兴促请民众勿乱把
垃圾在沟渠内，避免沟渠堵

塞，引发水灾问题。
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(莎阿南2日讯）

八打灵再也市政庁

后，莎阿南市政厅、

梳邦再也市议会及雪邦市议会已修改地

方政府小贩法令（Undang-undang Kecil

Penjaja)-,禁止或减少使用塑料袋及保

丽龙O�=

雪州行政议员黄洁冰指出，在6月斋戒

月期间，雪州多个县议会、市议会及市

政厅鼓励斋戒月市集摊位小贩，勿使用

塑料袋或保丽龙为顾客装盛食物，并取

得不俗效果。

她今日在。雪州议会常月会议上回应武
吉加星州议员拉吉夫有关雪州政府或雪

州地方政府是否已开始进行禁用保丽龙

的提问时，这样回应。

4地方政府修法令響應

禁止或減用塑料袋保麗龍

八打靈再也9月執行

"雪邦市议会是首个响应禁用或减少

使用保丽龙政策的地方政府，于2015年

修改法令。"

她说，接著莎阿南市政厅及梳邦再也

市议会则分别于5月16日及6月6日通过修

改条令，而八打灵再也市政厅也于9月1

曰开始执行。

她说，州政府已确定会于明年1月1曰

开始，全州实行每日禁用塑料袋及保丽

龙。

她指出，目前除了上述4个地方政府已

经通过有关禁止及减少小贩使用塑料袋

及保丽龙的条例外，州政府也希望其他

的雪州地方政府可以在近期内开始修改

并更新有关条令。

"州政府会给予个地方政府时间去

I

I
少

使

用

塑

I
及

保

丽

龙

■

I

g
府

修

I
令

"州政府鼓励地方政府呼吁小贩商家

禁用塑料袋及保丽龙，但最后的决定权

及执行权还是在地方政府手上。"

修改相关条令，并希望可以在明年一月

时，大家同步执行这项政策，同时我也

希望州议会内的成员也可以响应这项政
Ayr

束o

她说，政策实行后，往后所有雪州官

方活动都将禁止使用保丽龙及塑料袋，

另外将会交由个地方政府去定夺如何鼓

励小贩及商家减少或禁用保丽龙及塑料

袋。

'洁冰相信随著替代
胃塑料袋和保丽龙器

具普及化后，价格会降

低。

答都知甲区州议员罗茲

雅则指出，有关代替塑料

袋及保丽龙的器具原价格

替代器具需求增將降價
都比较高，将会提升食物

成本，而对此，黄洁冰则

指出，现在这些器具的价

格较高是因为需求量少。

"我相信一旦需求量变

高，供应变多后，这些代

替器具的价钱也会相对下

降，届时民众可以已更便

宜的价格购矢食物。"

Page 1 of 1

03 Aug 2016
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Page: C6 • Printed Size: 262.00cm²
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 5,168.10
PR value: MYR 15,504.30 • Item ID: MY0026664835

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



生代农业计划栽培年轻人务农新生代与

雪埏员再迪指出，

：雪州政府新生代农业计划

(AGROGEMS)鼓励年轻人参与

农业，尤其是城市区，并提供

器材援助或者课程培，以提升

产量及素质。

他说，雪州政府在新的食

物农作种植区已定下至少30%

范围，拨给参与计划的新生

代，以群集式或特区式经营。

"至于社区园地计划，则将

确保雪州政府所拥有的每寸荒

置土地，尤其位于城市区，采

用新科技发展食物农作生产之

用。"

雪州政府提供现金奖掖辅

助器材给e经开靖计划的青

年，每人获不超过3万令吉，

以提高生产及素质。

再迪回应軎都知甲区州议

员罗芝雅提问时这么说，至于

有兴趣而尚未开始参与农业计

划的青年，雪州政府会举办论

坛及培训。
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设特委会审核惠民政策
雪州议会今天通过动

议，成立一个特别委员会，

以审核及改善雪州惠民政

策，加强政策的效率及人民

的福利。

适耕庄区州议员黃瑞林

今提呈动议时指雪州政府提

供21项惠民政策，为人民提

供良好福利，但常常发现当

人民获得援助金支票时，支

票已逾期。

他建议各区服务中心职

员每月或每两星期处理文件

一次，无形中也促进政府与

人民的联系。

大臣阿兹敏阿里在总结

辩论后宣布休会。

第13届第4季第2次议会举办2天就休会�在会议结束时，依斯甘

达（左起）、邓章钦及阿兹敏轻松聊天。
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房屋部申请接管雪州人民组屋计划
(布城2日讯）城市和谐、房屋

及地方政府部长丹斯里诺奥马

说，该部已正、式致函雪州政

府，申请接管该州维修与保养

的人民组屋计划。

他说，该部是因为雪州政

府在梳邦谷管理人民组屋失败

而采取这项措施，这也是该部

进行转型的一部分。�丨

"人民组屋计划是联邦政府

协助人民的措施，可是，令人

失望的是雪州政府没好好管理

而致失败。"

他说，梳邦谷1人民组屋

计划下有3000个单位，虽然居

民有缴付租金，但却生活在不

卫生环境及没有保养的房屋。

该部将以该计划作为分阶

段在各州共8万252个单位实

践转型的模式。

他是于今日见证大马消拯

局签署购买2架AW189型直升

机合约仪式后，向记者发表谈

话°
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经营赌傅机业主受对付
掌管地方政府事务的雪州行

政议员欧阳捍华指出，当局将根

据建议，考虑对付涉及经营赌博

雪州政府或考虑对付涉嫌非

法活动的商业建筑业主，以打击

赌博机活动，

机商业建筑业主，他们或面对停

止颁发营业执照，至少2、3年

的时段，以作为惩罚。

他回应国阵龙德区州议员沙

伦的口头提问时，这么说。
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设单位监督文艺活动
新生代、体育、文化与企业发展行政议员阿米鲁

丁指出，雪州政府是时候成立单位监督州内的文化

艺术发展活动推广。

阿米鲁丁回应由赛韦尔代加影区州议员拿督斯里

旺阿兹沙口头提问时指出，雪州政府拨款20万令吉

给10个地方政府推动文化艺术发展，而八打灵再也

市政厅及莎阿南市政厅则各得20万令吉。
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回
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ffl

市和谐、房屋及地方

政府部长丹斯里诺奥

玛表示，该部准备致

函雪州政府，以便向

州政府取回人民组屋

(PPR )管理权。

他说，这项行动

是随著该部视察，发

现州政府在人民组屋

管理不当。「人民组

屋虽然是政府建造，

但是属于州政府的管

辖范围，其他州属的

组屋管理基本上不

错，唯独由雪州政府

所管辖的组屋。」

他是针对人民组

屋问题迟迟未有解决

方案，空置单位更成

为瘾君子的温床一事

说，雪州情况为最严

组

屋

管

布城2日讯|城

理

权 重，主要为州政府管

理失责导致。

他指出，这样

指控非片面之词。「如果你们不

信，可亲自观察。我自己也去了

3、4次，雪州政府需要为租屋维

修负责。组屋租金是归州政府，

但出现管理不当问题，却反指是

我们（中央政府）的责任。」

诺奥玛举例说：「就如梳邦

谷第一人民组屋（Lembah Subang

1 )，拥有超过3000个单位，但

组屋卫生环境非常差。」

他指出，除了雪州、布城

和纳闽外，全国其他管理转型的

人民组屋，共涉及8万零252个单

位。诺奥玛今日在布城消拯局总

部见证消拯局购买直升机签约仪

式后，如此表示。(123)
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莎阿南2日讯|雪州政府将

在41个地方设置53个电动车充电

站，借此鼓励人民使用电动汽车。

雪州行政议员黄洁冰表示，

电动车充电站将设立在州政府大

厦、政府机构和购物广场等。

她今早出席《2016-2018雪州

绿色工艺行动计划》和雪州政府大

厦电动车充电站推介礼时，如此表

示，并陪同雪州大臣拿督斯里阿兹

敏阿里试驾电动车、电动摩哆和电

动脚车等。

黄洁冰坦言，电动车的价格

阿兹敏试驾电动汽车，并举起大拇指表示好。

设53电动车充电站
比一般汽车贵，但中央政府曾提供

豁免电动车税务措施，惟之后就取

消，因此希望中央政府重新豁免电

动车税务，进而鼓励人民购买。

询及州政府是否考虑把官车

改为电动车一事，黄洁冰表示目前

官车还能够使用，但未来若要更换

官车，将考虑转为电动车。

她补充，八打灵再也市政厅

几年前已豁免电动车停车费，并即

将推出电动巴士。「此外，双威快

捷巴士（ B叮)已使用15辆电动巴

士。」（407 )-梁振江-
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绿化费様碱目州8大isB

莎阿南2日讯I雪州政

府寄望透过 <<2016-2018

雪州绿色工艺行动计划》

的8大目标，包括在州政府大厦与我的雪兰莪房屋，安

装节能设备如太阳能电板等，放眼逐年降低5%碳排量，

以在2020年达至减少50%碳排量的目标！

今曰在雪州政府大厦由州

务大臣拿督斯里阿兹敏阿里，

与雪州行政议员黄洁冰推介的

《2016-2018雪州绿色工艺行动

计划》，希望以5大领域，如交通

工具、水源、能源、垃圾管理与

政府大厦事务，达至4大宗旨，包

括提高雪州绿色科技投资、鼓励

人民履行绿色生活模式、减少碳

排量和保护环境，以及打造雪州

政府为绿色州属模范。

其中包括今年起在「我的雪

兰莪房屋」安装太阳能电板和风

力发电机，房屋天台增设花园降

低室温，从中每月降低68%电费。

数据库至「绿化数据中心」，节

省35至50%所耗电力。

在交通工具方面，要求所有

免费巴士，更换至电动巴士，从

中每月节省69%汽油费用与64%维

修费用，并在2020年成为电动车

辆充电站覆盖范围最广的州属。

各地方政府也必须在202�年

前落实「低碳城市发展模式」，

目前已有5个地方政府成为低碳城

市，包括八打灵再也市政厅、莎

阿南市政厅、巴生市议会、梳邦

再也市议会与雪邦市议会，并要

求4个地方政府在2030年达到绿色

城市国际标准。

雪州政府将要求所有公务所

需产品与服务，必须获得「我的

绿色科技」标签，并在各大工业

区落实「绿色工业区计划」包括

节省能源、再生水源管理、工业

废料共生计划与雨水再循环系统

等，协助工厂业者降低营业成本

之余，也达至绿化目标。（406)

更換电动巴士

雪州政丨府大厦则落实「可

持续能源系统」与安装太阳能电

板，更换照明系统至LED照明设

施，节省现有照明系统的70%所耗

电力，与提升现有的州政府中央
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o) 12个地方政府在2020年
P前落实「低碳城市发展模

式」，4个地方政府在

2030年达到绿色城市国

际标准。

A

^ 2020年成为全国交通工具充、
//电站覆盖范围最广的州厲，
W鼓励人民使用电力交通工具

' t ，、

在雪州政府大厪落实「可持续能9
源系统」、安装太阳能电板、L_i

更換至LED照明设施，与提升

至「绿化数据中心」。

^要求所有公务所需产品、
W与服务，必须获得「我的
I 绿色科技」标签。

FI" II ■ t UliftftWiWtTO.-jOfg�X

M要求地方政府的免费巴)
^ 士，更換至电动巴士，

每月节省6拟汽油费用与

、64%维修费用。)

2各地方政府也必须在)
^ 2020年前落实「低碳城

^市发展模式」。

■X

：[7^在「我的雪兰莪 ,,H
\ 房屋」安装太阳

} ^能电板、风力_
发电机和天台-
花园，每月电醫、
费节省68%。 ||； 拳

「落实绿色工业区计划，包(
括节省能源、再生水源管：赣
理、工业废料共生计划与W

雨水再循环系统等。

Page 2 of 2

03 Aug 2016
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A25 • Printed Size: 402.00cm²
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 7,050.00
PR value: MYR 21,150.00 • Item ID: MY0026663351

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



花园和高楼蚊症最严重

莎阿南2日讯|雪州行政议 「根据上述数据显示，花园

和高楼住宅区是导致雪州骨痛热

症病例上升的原因，因为该处是

人口密集地点、多个孑孓滋生温

床、居民不注重清洁的态度、没

有联合管理机构（JMB )和外劳租

客不愿配合等。」

她指出，雪州政府在今年

5月，拨款118万6500令吉作为

廉价及中廉价房屋的垃圾清理

员达罗雅表示，相较于甘榜和工

业区等，花园和高楼住宅区的骨

痛热症病例最为严重。

「在城市和郊外的骨痛热症

病例，比在甘榜严重。」

她表示，截至今年第23周，

高楼住宅区有39个或43%骨痛热症

热点、花园有38个、甘榜有8个和

工业区有3个，共88个。

费用，并耗资100万令吉，提供

1000个垃圾桶给正面对垃圾问题

的分层地契房屋。

另外，达罗雅表示，州政府

每年拨款100万令吉给州议员，

以在选区内进行防范骨痛热症活

动，包括大扫除等。

她呼吁州议员应善用拨款，

在选区内进行防范骨痛热症活

动，尤其需注重在热点区。达罗

雅今日在雪州议会，针对杜顺大

州议员拉扎里提问有关骨痛热症

一事时，如是指出。(407)
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273家承包商收集垃圾

莎阿南2日讯I雪州行政议

员欧阳捍华指出，雪州各地方政

府共委任273家垃圾承包商，每日

收集的垃圾则高达4254..15公吨。

也说，州政府已于去年12

月，在4个地方政府，即灵市政

厅、加影市议会、安邦再也市议.

会及乌雪县议会试跑垃圾分类。

「而莎阿南市政厅、灵市政

厅以及梳邦再也市议会也与一家

公司合作，以策划和拟定再循环

和减少固体废料的行动方案，这

个方案预料将在今年杪会呈给州

政府。」他是今日在雪州立法议

会口头提问环节，回答丹绒士拔

州议员莫哈末哈斯林提问时，如

是指出。

莫哈末哈斯林追问，在一些

偏远的郊区或乡村地区，因承包

商的垃圾车的体积过大，而无法

入内收集垃圾。因此，州政府有

无计划要求承包商使用体积较小

的罗里，甚至是在合适的设置垃

圾站，以方便居民丢弃垃圾。

欧阳捍华则回答，其实，

州政府已采取上述措施，除罗里

外，也有在合适的地点放置大型

垃圾槽。（402)
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莎两南2曰讯|雪州大臣

拿督斯里陴兹敏轲里指出，雪

州作为「精明州厲」（Smart

State )，所以雪州政府将会

尝试透过多项福利以协助州内

他是今日为雪州立法议

会进行总结时，如是指出。

他表'示，雪州的大小官

员也该把州利益放在一切个人

利益之上，以便为雪州带来更

好的发展。(402}

人民。.

' 他说，因受全球和国内

经济影响，加上一马发展公司

和消费税的冲击，导致人民的

生活费高涨。所以，州政府会

尝试透过各项措施，以协助和

减轻人民的负担。「雪州是一

个国内外经贸投资的热点，闻

此，州政府也会致力将雪州打

造成一个更适合营商的环境，

以吸引更多的投资d」
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4地方政府修法禁保丽龙

莎阿南2日讯丨雪州行政

议员黄洁冰表示，目前4个地

方政府已针对禁止保丽龙一事

修改地方政府法令，并将给时

间让其他地方政府修改法令。

黄洁冰表示，各地方政府

必须将禁止小贩派发免费塑料

袋及使用保丽龙，列入小贩申

请执照的条例内。

「各地方政府从本月开

始，悬挂减少使用塑料袋和

保丽龙的横幅或广告牌，以宣

传、教育和提高人们的意识。

她说，至子各商店则必

须在柜台,放置有关不再派发

免费塑料袋和禁止保丽龙的告

示。

明年起禁保丽龙

条列的地方政府包括莎阿南市

政厅、八打灵再也市政厅、梳

邦再也市议会和雪邦市议会。

黄洁冰今曰在雪州议会，

针对武吉加星州议员拉吉夫的

口头提问时，如是指出。

黄洁沬表示，雪州将从明

年1月1日开始，全面禁止使用

保丽龙，并限制使用塑料袋，

即不会派发免费塑料袋。

「根据调查显示，许多小

贩和商家都对禁止使用保丽龙

和塑料袋的措施表示欢迎。」

「至于雪州各地方政府和

政府部门的官方活动和建筑物

内，将从今年9月开始全面禁止

使用保丽龙和塑料袋。」

她说，目前已落实新小贩 (407 )
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仪2动议2法

莎阿南2日讯I第13届第4季第2次雪州立法议会

在周二结束，即只进行2天傕宣告休会，是自民联

执政雪州以来最短天数的州立法议会。

与过去开足两周的雪州立

法议会有别，这次的州立法议会

是在昨日开会，但在今午3时01

分，雪州议长杨巧双便宣告休

会，并会另行通知下次的幵会曰

期；而在上一次，即3月杪所召开

的立法议会也只进行4日。

杨巧双在休会后，接受（东

方曰报》记者询问时指出，这次

议会召开的时间较短，是因州政

府只提呈2项法案，而州议员所提

呈的动议也只有2项。

「其实，过去在8月所召幵

的立法议会，前大臣丹斯里卡立

都会提呈〈附加供应法案_》，因

法案需要辩论所以需要g长的议

会时间。」

「但大臣拿督斯里阿兹敏阿

论的时间。

里这次并无提呈附加供应法案，

所以议会的时间会较短。」

万挠州议员颜贝倪表示，本

季的州议会在2天内完成，主要是

因为会议议程不多，进而减少辩

朝野积极参与辩论

「同时多名州议员都有同样

的课题或问题，因此当其中一个

州议员提出问题后，其他的州议

员避免出现重叠而没提问。」

她说，在雪州议会辩论政策

很重要，但州议会结束后的工作

也很重要，在结束辩论后，是州

议员需真正到民间落实政策的时

候。

mw雪-勝

谈会.

尽管本次议会只进行2曰，

但期间州议员都是卯足全力，包

括在适耕庄州议员黄瑞林提出有

关要成立特别委员会，以监督

和加强落实「雪州经济人民化」

(MES )时，朝野州议员都积极参

与辩论。

另外，黄瑞林矣询时则指

出，本次并非雪州有史以来最短

的立法议会，因在国阵执政雪州

期间，曾有只开半曰，即至中午

12时议会便宣告结束的记录。

(402、407 )

13^叶章华

爾赚薇
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全国青年团结阵线（SAMM)

协调员巴鲁希山在7月26曰发表文

告，宣称雪州大臣拿督斯里阿兹

敏阿里在一顼会议上，批准把巴

耶英达湿地的土地用途，从农业

转换成商业用途，导致当地的自

然生态受破坏。（407 )

黄洁冰今曰在雪州议会召开

新闻发布会时，如是指出。

黄洁冰指出，目前是由

野生动物保护及国家公园局

(PERHILITAN )，负责保护和管

理巴耶英达湿地的野生动物项

目0

「州政府是十分重视这片

湿地的状态，它属于生态旅游景

点。因此，并没有存在将湿地转

换为发展计划的事情。」

转换用途的申请。

1中央政府和巴耶英达湿地

管理层也曾在2007年S月1曰签署

一份备忘录0j

雪州没重划巴耶英达湿地
莎阿南2日讯|雪州行政议

员黄洁冰强调，雪州政府并未将

占地450.76公顷的巴耶英达湿地

重新划分，作为发展计划。

她说，自从这片湿地于1998

年时宪报成为湿地后，至今都未

曾接获有关将Lot4827和3974 士地
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复兴64搁置房屋计划

莎阿南2曰讯|雪州行政

议员依斯甘达表示，从2008年3

月至今，雪州政府成功复兴64

项房屋搁置计划，其中涉及2万

9811间单位。

他说，州政府并未发出新

产业权给新业主，而是让原业

主与参与复兴计划的新发展商

洽谈，其他涉及业主倒闭的案

件则交由法庭判决。

「这些搁置房屋计划是

从前朝政府国阵所留下的问

�题，如今州政府将透过雪州房

地产局（LPHS )进行严格的监

督和执法，以保障购屋者的权

益°」

依斯甘达今日在雪州议

会，针对莲花苑州议员张菲倩

的提问时，如是指出。

另一方面，依斯甘达表

不，雪州政府将从各方面著

手协助房屋搁置计划的购屋

者，包括成立行动委员会，并

在获得85%购屋者的同意后，

与相关单位接洽复兴计划。
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不满动议被驳

巫统州议员续施压大臣
莎阿南2日讯|巫统双溪班

让州议员布迪曼不满其要求雪

州大臣拿督斯里阿兹敏阿里，就

公正党副主席达雷尔在面子书撰

文，指「如今雪州看似被极端主

义者所掌管」一事动议被驳回。

他说，会继续向大臣施压，

直至大臣对此事作出回应为止。

他指出，在上月7日，达雷

尔在其面子书上撰文，指在开斋

节首日，雪州宗教局所发布的布

道文，赞许伊斯兰党主席在5月杪

提呈伊刑法个人动议|并要求阿

兹敏阿里回应是否赞同，同时，

指「如今雪州看似被极端主义者

所掌管」。

「我于上月16曰，挑战身兼

公正党署理主席阿兹敏阿里表达

立场，但他至今没任何回应。」

「因此，我在这次的州立

法议会便提呈动议，要求辩论此

事，但却遭到议长的驳回，理由

是警方仍在调查此案，以及正在

等候雪州宗教局局长的回应。」

他是今日在雪州立法议会进

行时1召开记者会时如是指出。

也是大港国会议员的布迪曼

指出，也会把此事提呈到国会辩

论，但会选择先在州议会提呈，

是因这起事件与雪州有关，而且

也与雪州苏丹有关，因此会更加

合适。（ 402)
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华光庙众理事希望通过大型装修后，能把华光

庙的故事和历史，继续传承下去。前左起为吴

声吉、理事梁天福及莫国强。

10月神诞千人宴

「�他表示，根据初步计算，把鹿宇打造成旅游景点

的建筑费超过500万令古，虽然暂时天能对外筹募建筑

基建，但来临的农历九月廿八（10月28彐）是-年一

度的华光太帝祖师的下秋神诞，理事会在当天举办"r

人宴庆祝神诞，以筹募庙宇的活动经费。

「庙宇提升计划的特点，除了 5层楼的龙骨塔外，

两层的华光庙的每一塥墙壁,都会是1龙,「的各种形

态雕刻。」

他说，无论是建筑材料或雕刻师傅，都是主中E

聘镔互来的巧手，以手工在墙壁.丨_雕刻。

他说，此外-理事们也会成立--个纪念馆'讣

民众有机会参观「龙骨」；不过，龙骨塔则不对外开

. 放，但民众能在塔前.t香膜拜。

「华光庙并无什么神明禁忌，大人小孩、女人月

事或家中举办丧事，都能逋时到庙里卜番拜拜。丨

位子蒲种]6英里亚依淡的华光太咅庙，在1988

年成立，共占地1.2英亩，庙的前方是祭拜华光太帝的

「华光庙」，周边被竹林包网，环境宁静祥和。

穿过竹林，再往庙里走去，眼前就是蒲种当年嘆

啧称奇的「龙骨塔」1

龙骨塔里头，其实是一条巨蛇的骨，相传，龙骨

的前身，是一条吸取曰月精华长达800多年，即将修成

正果化龙的巨蛇。

不过，却被洋籍的芭场总管一把火烧死了，只剩

下一堆蛇骨，而事发地点就在华光庙的毗邻。后来，

在2005年，华光太帝附灵乩童，指该庙宇毗邻即将进

行发展，需尽早挖出龙骨。

当时，庙宇的理事们就出动神手，根据神明指

示，把埋在地底下的龙骨挖出，并且在华光庙的后

方，设立龙骨塔，把龙骨供奉在内。

该庙外交组兼副财政莫国强接受《东方曰报》访

问时表示，近年来，理事们同样接受到神明的旨意，

需为神庙展开大型提升，而经过理事们的商讨后，决

定把神庙发展成2层楼高，再兴建一座5层楼高的龙骨

塔，打造一座雄伟但不失灵气的神庙。

他说，理事会已获雪州政府批准的地契，正准备

把建筑图测呈交给雪邦市议会，等待审核及批准。待

阁测获得批准后1就会正式向外筹款，同时才能「名

正言顺：向中央政府及雪州政府申请拨款。

.�28年历史的华光太帝庙，正计划展开大型揭升

计划，以打造成蒲种首个旅游景点的神庙。

据华光庙的理事们向记者叙述，■
Tlx「目舰事，从雜淡.
是一座色林的时候开始。�！

100年前，蒲种16英里的亚依淡■
林密布，由洋人掌管并且进行开芭种植'

橡胶树。有一天，其中一名叫李华国的

工灰，在芭场里发现一棵树根，但树身

却冰冷也有些弹呌。他用巴冷刀砍/凡

刀后|惊见树桐缓缓蠕动，现场所有工

友都知道树桐是一条巨蛇，当场拔腿就

跑°

不久，洋人总管决定放火烧掉林

芭，以除抟巨蛇，以免危及工友和阻碍

开=工作。不过，工友却极力反对，翌

『日"李华，国更梦见巨蛇
求助1指它在当地修炼800

天后就即将修炼成功化成龙，希望

V他们能""暂缓烧芭。

'不料，洋人总管却不加以理会阿华

的劝告，坚持自己点火烧芭，现场的工友

亲眼看到巨蛇在熊熊烈火焚烧，蛇身更不

傳向上翻滚，仿佛要升天却乏力，最后活

沾被烧死，剩下一堆蛇骨和蛇身。

至于该名洋人总管，不知为何站在

原地一动也不动，随著巨蛇葬身火海。工

友f]深觉对巨蛇愧疚，于是挖了个大洞，

把蛇骨埋葬，然后烧香膜拜，希望巨蛇能

早日化龙登天。

华光太帝庙的理事们，聘请建筑师设计全新面貌的 |

前的华光庙虽然设计简单，但每天都有

少信众前来上香膜拜，祈求出入平安。

华光青龙地，就是华光庙现有的龙骨塔，供

奉著当年相传即将修炼成龙的巨蛇蛇骨。

传承历史回馈大众

#光太咅庙财政吴声吉说，蒲种区内暂时没有一
t座能成为景点的建筑物，浬事们希望把华光庙

打造成蒲种首个经典庙宇，希望外人前来参观和了

解华光太帝的历史I进而将华光庙发扬光大。

他说，华光庙是非营利的宗教场所，当规模扩

大后，就能举办更多公益活动，例如捐献给华小、

帮助各弱势群体和慈善组织，把信众的供奉，都回

馈给社会人众。

「同时，在获得市议会的图测社准后，理事们

会向旅游部申请拨款，作为华光庙的发展基建。丨
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(suaram )抗议 °

人

促

巴生2曰讯I 2名14岁

印裔少年在校打架遭警方扣

留，被4名警员暴打至遍体鳞

伤，家人促警方10天内交代，

否则将号召群众到人民之声

2名少年家人今午在雪州

行政议员甘纳巴迪劳陪同下，

在巴生中央医院召开记者会，

申诉孩子在被扣留期间，遭警

员指令脱光赤裸且暴打致身体

多处受伤，目前住院2天仍在

留医。

甘纳巴迪劳说，2名孩子

只有14岁|就读班达马兰某所

国中初中二，在校涉及打架，

却遭警方以重犯般方式对待。

他说，少年在校打架是于

上周三发生，直到周六晚，警

方上门逮捕带回扣留一晚，隔

天周日早上再带上推事庭申请

父

ft

延扣。

他说，根据代表律师说

法，、雄事不批准延扣并指示当

场释It少年，但警方之后仍把

少年带返警局，直到下午5时

才放人。

椅子殴打推头撞墙

他说，2名少年当天粒米未进，饿

了大半天，少年直到家人接回时，才

哭诉被打。

2名少年向家人哭诉指|被4名警

员使用椅子殴打、掌掴、推头撞墙、

拳打脚踢，另一名查案官则袖手旁

他说，少年家人当晚送至医院治

疗，并在医生建议下留医养伤，目前

仍未出院。

他对全国警察总长已发表谈话，

称会彻查此案，并会秉公处理，表示

感谢。他也希望警方能在7至10天清楚

交代，否则将展开抗议行动。

观。
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(沙亚南2日讯）向塑

料袋及保丽龙说不！"

掌管雪州旅游、环境、绿色工

艺及消费人事务的行政议员黄洁冰

指出，从今年9月开始，雪州政府

所有官方活动，包括州议员支持、

举办的活,动，将一律禁用塑料袋与

保丽龙。她呼吁雪州州议员支持有

关措施。�'

黄洁冰今早在雪州议会上回答

武吉加星州议员拉吉夫及金銮区州

议员黄思汉的口头提问时说，雪州

政府在7月13日的行政议会上通过

雪州境内禁用保丽龙与塑料袋的措

施，包括将从2017年1月1日开始落

实免塑料袋与禁用保丽龙措施。

她说，雪州4个已禁用保丽

龙容器的地方政府已经修改小

贩条例(undang-undang keci 1

penjaja)，包括沙亚南市政厅、

八打灵再也市政厅、梳邦再也市议

会及雪邦市议会。至于其他地方政

府将在近期内修改小舨条例以落实

禁用保丽龙措施。

黄洁冰说，有关措施深受大部

分的小贩欢迎，而雪州政府在今年

的斋戒月市集也开始鼓励小贩不要：

使用塑料袋及保丽龙。

她回答公正党害都知甲州议员

罗兹雅的附加提问时说，如果一个

容器的需求量非常高，那么该容器

的价格则可以被降低，而取代保丽

龙的容器包括纸碟、可生物降解容

器等。

'黄洁冰补充，在免塑料袋措施

之下'，雪州境内所有商店不允许给

免费塑料袋，同时，每个商业场所

的柜台都需置放无塑料袋与保丽龙

的！告，所有饮食业及夜市也禁用
保丽龙.。

她说，从今年8月起，雪州每

个地方政府都安装告示牌及横幅，

以宣传减少使用塑料袋与保丽龙措

施，提高民众环保意识。

黄洁冰强调，地方政府也必

须在申请执照程序中，设定禁止提

供免费的塑料袋及禁用保丽龙的条

▲巴生市议会官员早前在斋戒月市集教育小贩禁用保丽龙，并使用可

分解的智器。
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阿茲敏回應敦馬籌組新黨

"若理念相同可合作"

式后向媒体坦诚，他一直致力在推

动各方的合作，但现在确实面对困

难。.

他说，他认清现今的局势，但

他相信自己现在的所为，绝对是朝

正确方向前进。

不过，他强调，联盟中各方的

理念，一定会有不一样，但都应该

给予尊重。

"最重要是找出各方能一起斗

争的理念及共识，我们才能组成一

个强大的阵线，对付国阵。"，

对于伊斯兰党是否也将会是

"阵线"联盟之一，阿兹敏回说：

"我们欢迎所有的政党'，我们的敌

人只有国阵巫统。"

(沙亚南2日讯_).由前首相敦

马哈迪筹组的新党传出命名为"人

民阵线"，下一步会否加入希盟成

为政i云焦点，雪州大臣拿督斯里阿

兹敏受询时回应说，任何认同改革

,议程的社运、个人或政党，希盟绝

对欢迎与他们合作。

"若新党的理念非常清楚，与

我们的理念一样，我们当然非常欢

迎他们—

反对党须壮大迎大选

他说，反对党必须壮大阵线，

才能应付即将来临的第14届全国太

选。

、阿兹敏于今午推介"雪州2016

年至2018牟绿色科技行动蓝图"仪
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议会当初巡视后曾告知》两个星瓶后''

会动工，恰好两个星斯后恰逢是斋戒

月4居民因此弁未向当局通问，结果

:.::筹到今日都未解决》

"屋前屋后飘来的臭味真的是

'让人闻之欲呕，食欲大减！ r.

数成人小孩患蛟症

林华正则说�居民透露该花园

已有多名成人和小孩患上骨痛热症|

市议会如果{5不采取行动*恐怕病例'.

会持续增加政

他也现场用手机将情况拍下，

弁传给该区的市议员安巴，要求后者

正视及采取行动》�⋯：

另外�也是马华蒲种金銮EJK

:务中心副主任的赵启兴说，偌大的沟丨

渠却不能排水《积水不能排出变黑旦:

发臭�甚至还漂浮着垃摄'情況甚至：

比郊区乡村还差�

他也说，当地州议员紂该S韵，

不闻不问也令居民感到失望，并指该

区的情况有如弃婴。�'

(蒲种2日讯）蒲种钻石花园第

二区6路屋前崖后沟渠产重fi塞�积

水又黑又臭且滋生万条孑孓，奈何却

迟迟未蒐市议会来敢行动解决问题！、

该路约30户居民自从几个月前.

开始面对屋子前后的沟渠堵塞问题，

甚至每天连飘出臬昧相伴。

市会仅拍照无下文

, 虽然居民多次向梳邦再也市议

会投诉，当局仅派员前往拍照后无后

续行动，居民唯有向房屋部委任的金

銮州选区第十四区居民代表委贯会投

诉都主任秣华正投诉。

—也是a政党蒲种区部副主席的

林华正日前与第十四区居民代表委员:

会秘书赵启兴一同前往巡视。

'裉据多名居民向林华正及赵启

猓投诉时说，他们最后—次向市议会

投诉是斋戒月前的两个星期，当时市

议会有派官员前来视察和拍照，并告

诉居民会在两个星期后处理，钽沟渠

堵塞的问题至今尚未解决。

居民吴锲荣（34岁）指出，市
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被扣2少年指被警員暴打

匕拉马西下|(主二起）、、苏古马兰、梁德志、杰
勒友甘纳吟迪旁^要本巴生南区警方和全国总警长
在7至10天：麵碰明实清并对付4名涉嫌在拘留所暴打
2名14岁印警员。

(巴生2_叙）雪州
行政议员兼哥南沙区

州议员甘纳巴_表示,
他今日限巴生南X警方和

全国总警长#7矢至10天

内，査明实flf对付4名
涉嫌在扣留拿名14
岁印裔少年的■，否则
他将与少年��其他同
族同胞展开4*^：集会抗
议0�. . ■:

他说，f_上述两造
已答应要彻，并且

会对付有关，就应该

马上行动，兑_承诺，勿
一拖再拖十'f

他今日'召'旰新闻发

布会时指逍。，两名少年

是来自中的中

二生，于(7月27

日学校门

口与外来事后教

师厘清情况，说是他人前

来惹事，2少年家属也到

警局报案。

"不过'奇怪的是,

2少年于30日（上周六）

晚竟遭警员上门带走，关

进扣留室。"

他表示，巴生推事庭

尔后于周日因没有延长扣

留査案的必要，指示警方

放人；但2少年迟迟才获

释，而且申诉在扣留室被

4警员暴力对待，包括裸

体、鞭打等，导致身体伤

痕累累。

"2少年较后被送往

医院接受治疗至今。"

他表示不明白为何

2名少年要被警员如此对

待，并质问警方究竟他们

犯了什么重罪，有必要遭

暴力对待？

骨痩如柴的少年被指

在拘留所遭4警员暴打。

梁德志促公正处理

同时，巴生市议员梁

德志指出，或许少年处于

成长期，心智不太成熟，

若有犯错应好好被教化，

而非遭施以暴行。，

"无论如何，在任何

B寸候，警方都应该公正、

公开地处理案件。"

出席新闻发布会者包

括2少年代表律师杰勒、

其中一名少年的父亲巴拉

马西万及另一名少年的祖

父苏古马兰等。
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(加影2旧讯）市议

会頻频接获双溪龙缜商家

投诉双童.泊车乱象严重，

..要本当局调派人手前往执

法。执法人员依法办事，

除了双重.泊牟，所有违规.

乱停路边的鞒车，也一律

被并出罚单，结果引.起居

民反弹。.

从拉.曼大学在双溪龙

镇设分校，学生人数破万，毗

连商业区因为学生太多，停车

位儈多粥少'越来越多违规停

车，交通十分混乱。'

人。

市会将与拉曼大学讨论

对付所有违规停车

接获当地不少民众的投诉，非

常关注乱停车问题，由于一些

驾驶人士为贪图方便胡乱停放

车辆，造成路面变得越来越窄

小，地方更拥挤。

"既然问题归咎于停车位

不足，市议会正在商议对策，

包括与拉曼大学管理层进行讨

论，找出解决方案。"

他提醒驾驶人士�出入双

溪龙镇商业区的主要大路，除

了划好的停车格，其他没有停

车位的路边，是不能停车的■

如果接获传票.，不能怪任何

加影市议员梁昭胜提醒.例如柏，路
民众，市议会执法人员进行取.if??#
缔■不会只针对双重泊车'm�SSSiJS iSSilJ
有车都会受到对付》. n停"满车辆' �到交通经常

他说，市议会并没有频频堵塞他志宁鋏右
派人到麵■赚嚐雑

诉太多，执法组』笼会采贿、
动。�.规停车，但执法人贝不能过

'他披露.，'市:议会.主席也"�某种违规标为才开出罚

■律中罰翠
市會接投訴執法引反彈

泊。

单。

▲商业E傳车位有限，要接载孩子去补习班或到银行办理事务的民众，被迫双重停

鳞梁昭胜提醒民众―'大路边S有停车位不能停车，随时会被执法人员抄牌。

▲商业区车辆太多，遇到高峰时段会堵车，进退两难�不少民众干脆把车子停在大路

边。
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▼阿兹敏试驾电动车，对电动车的性能赞不绝口。后为黄洁冰。

rm

■ k - —I

I

'ill
i ■

■

▲雪州目前已有41个地点设有53个

"电动车"充电站。

(沙亚南2日讯）..雪州政府今日正

式推介"雪州2016至2018年绿色科技行

动蓝图"，推介礼首炮便是在雪州41个

地点设立53个"电动车"充电站.，以鼓

励民A使用电动年，减，排放废气。

黄洁冰：充电站逐步安装

掌管雪州旅游、环境、绿色工艺及消

费人事务的行政议员黄洁冰今日在推介礼后

指出，这些充电站已逐步安装，使用"电动

车" （electric vehicle)的民众若有需

要，就可使用上述充电站》

"我们也希望中央政府恢复豁免电动

车税务的措施，中央政府早年豁免电动车税

务，惟过后却取消这项措施。"

,雪州大臣拿督斯里阿兹敏也为雪州政府

大厦的充电站主持首次充电仪式。.

▲阿兹敏（右三）为雪州政府大厦的充电站主持首次

充电仪式。右起罗兹雅和旺阿兹莎。后为邓章钦。

▲阿兹敏在推介礼上一时兴起，骑上一辆

电动脚车。■..

霜市電動車免停車費

# 4�雪州
1土 2 0 1 6 至

2018年绿色科技行动

蓝图'下，州政府计

划提升绿色投资与绿

色经济、提升人民亲

近大自然环境的素质

生活、减少排放废气

和提升环境素质、以

及在録色科枝方面成

为全国各州的典范。

大蓝图聚焦在5

大领娀'包栝电能、

交通、建筑、水源及

废料虫理°�

司时，这5大

领域涵盖8项主要目

标，包括打造低碳的

绿色成市、绿色政府

采购、采用电动车成

为官方座驾、采用电

动巴士成为各地方政

府的精明巴士、在

"我旳雪兰莪"可负

担房氧的屋顶安装太

阳能电池板、在雪州

政府大厦落实节能建

筑物，以及科技园绿

色计划。

#洁冰指出，八打灵再也市政厅早前已率先为使
用电动车的民众提供福利，即豁免电动车的停

车费；该市政厅也计划在未来日子，引入电动巴士。

被询及州政府是否会改用电动车为官车时，黄洁冰

表示，州政府目前的官车还能使用，但未若是官车无

法再使用，则将以电动车为第一考量。

"州政府也鼓励其它地方政府参与环保工作包括

举办低碳城市架构（LCCF)研讨会、使用发光二极管灯

(LED)等。-
▲黄洁冰（左)�鼓励雪州子民使用电动

车，以减少排放废气。中为颜贝倪。
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雪撥28萬維修火化場

@管雪州贫穷、关
�^爱政府及园丘员

工事务的行政议员甘纳巴迪

劳指出，州政府今年通过公

墓信托户头（Akaun Amanah

Perkuburan)拨出28万令吉'

作为公共火化场的维修费》

他说，在上述拨款中，

人打灵再也市政厅获得18万令

吉，梳邦再也市议会获10万令

吉。

甘纳巴迪劳回答金銮区

州议屑黄思汉的口头提问时

1回应，雪州共有6座公共火化

场，g于私人火化场，沙亚南

市政f管辖区则有2座，乌雪

县议含管辖区内有3座。

他回答万挠州议员颜贝悅

的附加提问时说，州政府是否

会再增建公共火化场，则需珞

询公墓信托单位与雪州政府后

才能作决定。
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黄法冰（中）出示文件证明巴也英达湿地公园从1998年颁布宪报作为湿地保

留地后到至今，从未进行ii土地转换申请。左为颜贝俛，右为罗兹雅。

到该公园去査看或到瓜冷土地局去检

査。"

黄洁冰今午召开新闻发布会指出，

峑西鲁丁所指的地段并不在该公园范围

内，而公园周边应该是私人土地，有任

何屋业发展也属平常事"她披露，瓜冷

县议会曾在2014年制定发展蓝图，都是

经过合法程序去制定，所以该、公园周边

有发展也不成问题。

询及州政府是否会采取法律途径

起诉畧西鲁丁，黄洁冰说："州政府并

无意要起诉他，不过既然他做出不实指

控，我们唯有做出澄清，一切定论交由

社会来判断。"

陪同召开新闻发布会者包括万挠区

州议员颜贝倪和崙都知甲区州议员罗兹

雅。

黃潔冰：部落客指控不實

、（沙亚南2日讯）雪州行政议员黄

洁冰指出，巴也英达湿地公园从1998年

颁布宪报作为逾地保留地到至今，从未

进行过任何土地转换申请，所以政治部

落格答西鲁丁（或称cheGuBard)所作

的指控一切无中生有！

她说，根据资料显示，巴也英达湿

地公园涵盖的地段为第4827地段和第

3974地段，总面积为450. 76英亩，已在

1998年被森林保护局颁布为湿地保留地"

她披露，州政府曾在2007年8月1日

与联邦政府辖下的野生动物保护局签署
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表示，城市地区的骨痛热症病例比

甘榜地区来得多，尤其是组屋及花

园住宅区。

她指出，雪州政府承诺拨款

118万6500令吉，自今年5月起，在

中价、廉价组屋的热点区展开清理.

大型垃圾的行动，同时也承诺拨出

100万令吉添购1000个垃圾桶分发

给高楼住宅区。

她说，州政府在5月中的行政

会议中，批准拨款1万令吉给各个

州选区主办对抗骨痛热症的活动，

包括大扫除、添购灭蚊工具等等。

I* 雷雞29邏_骨痛懸症驪疆丨

地点�|黑区.�一一r——�i.
高楼住宅�39 (43%)�, 1

住宅区�！�38 (43%)�夕 I
甘榜�I�8 (9%)�Sif I

工业区.|�3 (3°/o)�.
乂.�

mi.- 一 '�mt W - ■

▲黄洁冰（前排左一）指出，9月起雪州政府所有官方活动，包括州议员支

持、举办的活动，将一律窠用塑料袋与保丽龙。前排左二起是高级行政议员

拿督依斯干达、拿督邓章钦和雪州大臣拿督斯里阿兹敏。

@管雪州卫生、福利及妇
#女与家庭事务的行政议

员达鲁雅指出，雪州在今年第29周

的骨痛热症黑区多达88个，其中住

宅区占大部分。

达鲁雅今早在回答伊党杜顺

大州议员拉扎里哈山的口头提问时
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莫哈末孟德(左二）与东姑依里克（右一）完成签约仪

式后，交换文件。左一为旺莫哈末诺基。中为诺奥马，右二

为哈丽玛。_�.

('布城2日讯）城市和

谐、房屋及地方政府部长

丹斯里诺奥马今曰指出，

他将致函雪州政府，取回

人民组屋计划的管理和建

筑物的维修权力_，以处理

废置组屋所带来的社会问

题。

诺奥马在消防及拯救局

总部进行工作访问并见证购买

直升机签署仪式后，在新闻

发布会上表示，政府正在草拟

成立"人民组屋管理局"的法

案，该部目前所能做的是为人

民组屋进行改革及转型。

部分州政府管理不当

"我们会逐步致函予各

州政府，以取回各州人民组屋

计划的管理和建筑物的维修权

力，目前是先从雪州开始。"

他透露，人民组屋是中

央政府所建立，伹在竣工后就

交给州政府管理包括由州政府

收取租金，惟一些州政府管理

不当。

"就好像雪州政府，

完全没有能力处理人民组屋

的问题，就以梳邦谷第一期

(Lembah Subang 1)的人民

组屋为例，你们看看当地居民

的生活方式知道了。"

他说，该部将以梳邦谷

第一期的人民组屋作为转型的

第一步，并会采用全新的方

式，处理和管理该区的人民组

屋。�'

"雪州目前有4个人民组

屋，即梳邦谷第一期、梳邦谷

第二期、乌鲁安南哈山村及新

古毛。"

诺奥马是首次到大马消

防局总部进行工作访问，也见

证房地部秘书丧拿督莫哈末孟

德与TPG航空私人有限公司董

事东姑依里克签署购买直升机

仪式。在场者包括副部长拿督哈

丽玛及大马消拯局总监拿督旺莫

哈末诺基。

消拯局所购买的两架

AUGUSTA AW189型号直升机，总

值2亿零100万令吉。

"两架直升机预丨十将先后在

2017年8月及2018年4月交付。"

他认为，有了这两架直升机后，

相信可以加强我国消拯局的救援

工作与效率，尤其是在东4一些

较偏远的地区。
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張健c:盼追隨雪步伐

應強制砂議員報身家
(古晋2日讯）行动党砂州主席张健仁表示，雪州政府拟动

议强制所有州议员申报财产，是一个很好的政策，砂拉越也应

该采取同样的步伐及方向。

.他今日前往巡视古晋合记路一户因土壤被挖而导致围墙坍

塌的住家，在受访时表示，作为政治人物，应致力于塑造一个

清廉、透明的议会及政府。�.一

因此，他希望砂议长拿督何钨阿斯菲亚、首长丹斯里阿德

南沙登仿效雪兰莪州议会，强制所有州议员及行政议员，即部

长及助理部长公布本身的资产。�'

张健仁说，目前槟城州政府已经强制规定'行政议员审报财

产，这是由于一般州议员没有行政决策权。
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不滿議長駁回緊急動議

巫統議員轟雙重標準

M统双溪班让州议员布迪曼，不满州议会驳回他的

紧急议案，并炮轰州议会持双重标准。

布迪曼说，他是针对公正党副主席雷京被指在脸书发

表的言论侮辱雪州苏丹而提出动议、但是他的动议却遭议

长驳回，并指此案已交由警方调査。

"我认为州议会对此事不敏感，而且持双重标准对待

在野党议员。"

另一方面，雪州大臣拿督斯里阿兹敏受询时否认对此

事不理不睬，而是此事已交警方调査，他不便多言。

▲布迪曼：州议会

对雷京的言论不敏

感，而且双重标准

对待在野党议员。
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歐陽捍華：雪去年查封21間

4541賭博中心業者被對付

州行政R W欧丨！丨丨押华

/白.揞出，截至目前 > 被'

-ft封的II：法III脑赌陴屮心ff-'J

I'iiJ ' lfilYl-:20jM:被对付的卟片打

45'llA °

截断赌博中心水电供

他披谣，今年至6月为止，

被刈付的业#则有1293人。

他说,地方政府可援引1953

年住家公开赌博法令4B (a)条

文、1995年雪州地方娱乐法令以

及相关条文对丨、丨_沙及非法电脑赌

博巾心的业者：

""地方政府勹？T//展丌联介

取缔行动时，都会一并邀请国能

及雪州水供公司参与取缔行动，

以便能截断非法赌博中心的水电

1，羞it业者继续经营

酔;::棚__早麵凝会_:

答士毛月州议员拿督佐汉的口头

提问肘，这么表示。 '

V竹欧丨；丨丨扑屮i7平丨il_.及列出

柑X；数据,小_过中：统州《(；'!耍求

州政府丨.：/：负起.01�尺，ifii II： ■

灯依赖芳力-

<�]■厂丨k丨阵州R W的"指

■！r ，欧丨;nw华反驳说'州政w

严I丨-:/?待II-:法III脑畊博屮心M

题,乂枳极冬y取缔彳丨_动�也

fr:探H'fl�种对ffl'/动■所以汴没

介"+叫不问"成以依赖，力_取：

缔<�

他说，.州政府目前正探讨若：

任何商店单位被发现允作为彳卜：法

潘議#中石:，地方政1
2至3年内都不会发出营业执照给？

相关单位。
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德觀點
....財產申報不可流於形式

袖的角色并未受到广泛承认，亦没获得应有的待遇》

于此情况下，反对党领袖的"制舍功能"受到限制》

裉据雪州议长杨巧双的说法，在现有的雪州议会

常规下，反对党领袖发言的权限有限，不过一旦通过

动议，加强发言权之后，反对党领袖将享有4�绝对应

有"的发言时间I，能更有效地制衡州政府。

无论是申报财产或加强反对竞领袖发言权的动

议，从本质上而言都有利于促进透明与有效的治理，

然而关键在于当局须有效兼恰当地落实这些措施，让

它们真正发挥作用。以加强反对党领袖发言权一事来

说，雪州议会目前并无反对党领袖，即使动议通过�

亦无法发挥效果。这种种情况都需当局加以考量，绐

予解决。

议员身上，就有不同的意见。有者认为，州议员并非

行政议员，没有行政权力，无法影响决策，因而无需

申报财产。这一种观点有待商榷。雪州议会可详尽兼

全面地探讨这项问题，惟一切议决都须以公众利益为

本，依循成熟透明的治理路线走下去。

.必须强调的是，财产申报的措施并不能只流于形

式，不是说只要行政首长或议员申报财产，工作就告

结束。更重要的是须有一个机制持续监督与审査申报

者财产状况，包括鉴定财产是否与其收人相符。否则

所谓的财产申报，或会沦为门面装饰，无法发挥防贪

作用。

至于另一项加强反对党领袖发言权的动议，则有

助于建立更符合民主原则的机制。在我国，反对党领

SfEi州议会常规委员会和雪州议会权利及自由委
3员会将提呈动议，寻求通过加强反对党领袖

的发言权，以及要求所有州议员申报财产。虽然出现

零星异议，惟这两项动议普遍受到肯定�

先谈议员申报财产。行政长官申报财产并非新

鲜事，国际上行之有年；近年我国一些州属亦陆续跟

进，行政首长与行政议员纷纷申报财产�

不过，雪州议会的新动议则把这项规定的目标对

象扩大至没持公职的州议员》如果动议获通过，雪州

将是国内第一个规定州议员申报财产的州属。

掌握公职的议员，拥有行政权力作出决定或左

右决策，因而要求他们申报财产，以加强监督'，防范

贪污，实属无可厚非，然则当这项规则要加诸到一般
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